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s panem starostou
Na slovíčko...

Co Vás nejvíce trápí? 

I když se domnívám, 
že naše město se 
s  novými podmín-
kami po roce 1989 
vyrovnalo dobře, je 
stále co vylepšovat.

Vybudovali jsme nebo upravili řadu ze-
lených ploch ve městě. Jsou však ob-
čané, kteří pro to nemají pochopení  
a na tato místa parkují osobní a někdy  
i nákladní vozidla. Nevadí jim, že vý-
sadba i údržba stojí peníze. Odbor ži-
votního prostředí začne tento nešvar 
sledovat a pokud nenastane zlepšení, 
přijdou pokuty.

Dalším tématem jsou psi.
Jak jejich volné pobíhání po městě  
(i když to místní vyhláška zakazuje)  
a tím obtěžování občanů, tak psí výka-
ly ve všech částech města. Město za-
koupilo 5 košů i se sáčky a byly umís-
těny do středu města. Netrvalo ani mě-
síc a koše jsou zničeny. 20 tis. Kč jsme 
vyhodili zbytečně. Chcete-li mít své-
ho miláčka, tak se o něho musíte sta-
rat! Nemůže tím trpět celé město.  
Stížnost na psí výkaly slyším od obča-
nů často. Každý z nás musíme neukáz-
něné občany upozorňovat, že jsou za 
svého psa zodpovědní.
Vandalismus je další faktor, se kterým 
se bohužel i v  našem městě setkává-
me. Vše, co je zničeno, se musí obnovit 
či opravit a zase jsou to peníze navíc.
Někdy chybí i vzájemná úcta a slušnost 
pozdravit.
K  těm závažným závadám patří krá-
deže čehokoliv na místním hřbitově.  
Zde nemůžeme hovořit o vandalis-
mu, ale o naprosto bezcharakterním  
jednání jedinců. 
Věřím, že společnost bude činit pokro-
ky a i my se dočkáme časů, kdy tyto 
věci nebudeme muset řešit.

...děkuji za rozhovor

Máje
Původ tradice: Český název tohoto měsíce 
ho vcelku výstižně charakterizuje. Květen 
je opravdu plný vůně, květů a svěží zeleně. 
Kořeny této tradice sahají pravděpodobně 
hodně hluboko do minulosti. Předchůd-
cem byly nejspíš prastaré slavnosti vítající 
nové jaro. Ústředním zvykoslovným před-
mětem je máj neboli mája, májek – ověn-
čený strom symbolizující jaro a lásku.

Stavění máje
Jedná se o velmi starou tradici známou 
především z jižních Čech a Slovácka. Prak-
tikovala se jak na vesnicích, tak ve měs-
tech. Máj stával na návsi, před radnicí, před 
zámkem, před kostelem a také před domy 
vrchnosti a v jistých případech před domy 
svobodných dívek. Staví se každoročně 30. 
dubna.
Aby co nejdéle vydržel, byl zhotoven z jeh-
ličnanu – nejčastěji ze smrku, jedle nebo 
borovice.
Z listnáčů se nejvíce používala bříza. Kmen 
byl nejčastěji zbaven kůry. Někdy však na 
něm byl sloupnut jen spirálovitě obtoče-
ný pruh kůry. Zelená část byla ozdobena 
různobarevnými stuhami, proužky papí-
ru, šátky, střapci, krepovými růžemi a kvě-
ty. K tomuto zelenému vršku byl na fábo-

rech připevněn věnec z chvojí. Byl rovněž  
ozdoben a někde se k němu připevňova-
ly také láhve s  alkoholem, které byly lá-
kadlem zejména pro mládence. Pořáda-
li soutěže, kdo výš a rychleji vyšplhá po 
kmeni, pro tohoto bude tato odměna.
Zdobení máje byla spíš ženská starost, ale 
postavit nebyla jednoduchá záležitost, to 
byla práce pro chlapy. Čím byl máj vyš-
ší, tím musel  být bezpečnější, aby se ne-
zřítil, a proto pro něj museli vykopat hlu-
bokou jámu, dobře ho podepřít a zajistit.  
A pak následovaly dlouhé dny a noci ně-
kde až do svatodušních svátků, kdy se stří-
dali v hlídání, aby jim ho někdo nepodře-
zal nebo neukradl věnec z  máje. To byla 
největší potupa, která mohla mužskou 
část vesnice či města postihnout, a důvod 
pro výsměch okolních obcí. Která chasa si  
nechala máj ukrást, nemohla pořádat mu-
ziku u příležitosti kácení máje. Stalo se, že 
v některých vesnicích byli šikovní a skáce-
li třeba i tři máje v okolí. Při kradení máje 
však platilo určité pravidlo: nikdy se ne-
směl uřezat nad zemí, ale vysoko, těsně 
pod zelenou částí. Kdo toto porušil, vyslou-
žil si spíše ostudu než uznání. Viník se pak 
musel vykoupit alkoholem. Pokud tak ne-
udělal, tak si to s ním chasa vyřídila ručně. 

Lásky čas
Máje menších rozměrů, tedy májky nebo 
tzv. král, byly záležitostí spíše osobní.  Stavě-
li je mládenci před domy nebo ve dvorech 
svých dívek a tím jim vyjadřovali svou lásku. 
Někde bývalo zvykem stavět májky všem 
poctivým děvčatům, což se posuzovalo 
podle toho, jak se chovala k mužům (zda 
byla vyzývavá, flirtovala nebo mírná, sluš-
ná a stydlivá). Jestliže některá měla špat-
nou pověst, mohl před jejím domem stát 
dřevěný kůl s kusem hadru nebo slámy.
V  některých oblastech májky dostávaly 
dokonce všechny dívky, které v tom domě 
žily, od největší po nejmenší a májky tak 
byly výškou odstupňovány.
V pozdější době se měsíc květen stal sym-
bolem pro čas lásky. Tradovalo se, že kaž-
dá dívky musí být na 1. máje políbena mu-
žem pod kvetoucím stromem, jinak že do 
roka „uschne“. Které se to nepodařilo do 
půlnoci, musela aspoň obejmout a políbit 
mladý strom, nejlépe břízu.
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Okresní kolo soutěže v recitaci
Koncem února se čtyři naše žákyně – vítězky školního kola – účast-
nily v  Hodoníně okresního kola soutěže v  uměleckém přednesu. 
Přestože se neumístily na prvních třech pozicích (další pořadí se u 
tohoto typu soutěže neurčují), rozhodně  ostudu neudělaly. Šárka 
Píšťková, Sabina Fraňová, Klárka Pavlíčková a Terezka Fricová reci-
tovaly moc hezky a patří jim za to naše poděkování.

Školní slavík 2012
Dne 18.4. se ve školní tělocvičně uskutečnila pěvecká soutěž Školní 
slavík. Na tuto soutěž jsme se všichni připravovali od začátku škol-
ního roku. Jako první vystoupili žáci 1.-2. třídy v kategorii A. V kate-
gorii B vystoupili žáci 3.-4. tříd.Dále se soutěžilo v kategorii C (5.-6. 
tř.) a kategorii D (7.-8. tř.).Žáci v publiku hlasovali pro své favority 
pomocí hlasovacích lístků, aby zpěvák získal cenu publika. V poro-
tě zasedali učitelé školy, pan ředitel a bývalý pan ředitel. Moderá-
torkou byla  Mgr. Jurečková. Na závěr soutěže proběhlo vyhlášení, 
ve kterém byl každý soutěžící odměněn diplomem a medailí. Tato 
soutěž byla nominačním kolem na podzimní vystoupení CARUSO-
SHOW, na které se všichni moc těšíme. Carusoshow se bude konat 
v zámeckém parku v pátek dne 21. září 2012 v 17:30 hodin. Bude-
me rádi, když vás tam všechny uvidíme.

Sabina Fraňová
Lucie Slabá
Lenka Hartmanová
Žákyně 7.B

Školní slavík 18.4. 2012
Výsledková listina
Odborná porota: Hodnocení publika:

Kategorie A 1.- 2. roč:
1. Terezie Sečkářová, 1. B 1. Terezie Sečkářová, 1. B
2. Terezie Uherková,  2. A 2. Sabina Bělochová, 2. A
3. Zdeňka Malačková, 2. B 3. Vojtěch Raiskup, 2. B

Kategorie B 3.-4. roč.
1. Eliška Novotná, 4. B 1. Aneta Jemelíková, 4. A
2. Anna  Marie Fialová, 4. B 2. Vojtěch Hartman, 4. B
3. Vojtěch Hartman, 4. B 3. Alice Jakšová, 4. B
 Alice Jakšová, 4. B

Kategorie C 5. - 6. roč.
1. Aneta Kazíková, 6. B 1. Aneta Kazíková, 6. B
2. Michaela Uherková, 5. A 2. Kristýna Lukšíková, 6. A
3. Kristýna Lukšíková, 6. A 3. Michaela Uherková, 5. A

Kategorie D 7. – 8. roč.
1. Sabina Fraňová, 7. B 1. Marek Fiala, 7. B
2. Lucie Slabá, 7. B 2. Andrea Andrýsková, 8. B
 Andrea Andrýsková, 8. B
3. Lenka  Svrčinová, 7. B 3. Andrea Kučková, 7.A
 Marek Fiala, 7. B
 Andrea Kučková, 7. A
 Jana Malenovská, 8. B 



Z usnesení schůze Rady města Bzence  
konané dne 25. 1. 2012

• Bere na vědomí:
 Informace starosty o:
- kontrole na místě ze SZIF dne 12. 1. na projekt „Mají si kde hrát“ 

(Dětské hřiště na Falaříkách)
- jednání na ŘSD Brno ve věci změny územního plánu
- otevření pokladniček Tříkrálové sbírky ve Bzenci – vybraná částka 

činila Kč 82.676,-
- jednání se společností ELTODO-CITELUM, s.r.o. o údržbě veřejné-

ho osvětlení v roce 2012

Informace místostarosty o:
- jednání ohledně Změny č. 5 územního plánu města Bzenec. 

Informace tajemníka o:
- otevírání pokladniček po ukončení sbírky pro Ligu na ochranu 

zvířat Bzenec – bylo vybráno Kč 10.590,-
- Hodnocení činnosti knihovny za rok 2011.
- Plán kulturních akcí v roce 2012.
- Změnu firemního názvu občanského sdružení Brouček – rodinné 

centrum MONTESSORI, o. s. Bzenec na Mateřskou školu BROUČEK 
Bzenec, a to na základě žádosti pí. P. Bělohoubkové (Bzenec).

• Schvaluje:
- Sazebník úhrad a licenčních odměn za poskytování služeb po-

skytovaných Městem Bzenec a jeho orgány podle zákona  
č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k  informacím, ve znění 
pozdějších předpisů, platný do 1. 2. 2012.

- Plán kontrol příspěvkových organizací, jejichž zřizovatelem je 
Město Bzenec na r. 2012 a plán kontrol u žadatelů a příjemců ve-
řejných finančních prostředků na r. 2012 (zabezpečuje finanční 
odbor).

- Umístění 1 ks kontejneru na sklo a 1 ks kontejneru na plast do 
areálu Kasáren – v blízkosti bytových domů města.

- Zpracování projektové dokumentace „Výměna oken na býva-
lých vojenských objektech – kasárna Bzenec“ společností RE-
NOVA stavební a obchodní společnost s r.o. Hodonín za cenu do 
10 tis. Kč včetně DPH.

- Podání žádosti o dotaci na MMR, program Podpora rozvoje regio-
nů 2012, podprogram Podpora revitalizace bývalých vojenských 
areálů; na projekt „Výměna oken na bývalých vojenských objek-
tech – kasárna Bzenec“.

- Doplnění vnitřních účetních směrnic od r. 2012 – ceníky a odpiso-
vý plán města.

Z usnesení  schůze Rady města Bzence  
konané dne 15. 2. 2012

• Bere na vědomí:
Informace místostarosty o:
- děkovném dopisu o. s. Diakonie Broumov za dosavadní spolupráci
- předání dokumentace Změny č. 5 ÚPM Bzenec k projednání 

Informace tajemníka o:
- Návrh rozpočtového opatření č. 1/2012.
- Zprávu o činnosti odboru ŽP v r. 2011.
- Výsledek hospodaření p. o. SMB za r. 2011. 
 

• Schvaluje:
- Zakoupení barevného multifunkčního kopírovacího stroje MP 

C2051 (formátu A3) na stavební úřad MěÚ Bzenec v ceně 62.743,- 
Kč bez DPH. 

- Uzavření dohody s org. ARCADIS Geotechnika a. s. Praha, reg. pra-
coviště Brno o vstupu na pozemky ve vlastnictví města za účelem 
provedení geologických prací spojených se zásahem do pozem-
ku průzkumným vrtem nebo penetrační sondou, a to  pro projekt 
„R5510 Bzenec – Bzenec Přívoz“.

- Převedení hospodářského výsledku p. o. SMB ve výši 225.087,46 
Kč z hlavní činnosti a 24.821,- Kč z hospodářské činnosti do re-
zervního fondu pro r. 2012.

- Smlouvu o výpůjčce s Židovským muzeem Praha na zapůjčení 16 
přenosných panelů „Druhý život českých svitků Tóry“, které jsou 
majetkem muzea. Výpůjční doba se sjednává od 20. 7. – 8. 10. 
2012 k výstavním účelům v obřadní síni u židovského hřbitova ve 
Bzenci s manipulačním poplatkem ve výši 3.500,- Kč.

- Poskytnutí věcného daru pro 1. narozeného občánka města 
Bzence v r. 2012 ve výši 1.000,- Kč, kterou je Julie Čižmářová.

- Umístění 1 ks kontejneru na plasty (z vlastních zdrojů) SMB v are-
álu Kasáren.

Z usnesení  schůze Rady města Bzence  
konané dne 7. 3. 2012

• Bere na vědomí:
Informace starosty o:
- průběhu porady starostů s hejtmanem JMK v Hodoníně
- pracovním setkání starostů Mikroregionu Bzenecko ve věci pro-

jektu protipovodňových opatření
- jednání se zástupci spol. AVX Uherské Hradiště ohledně podmín-

ky prodeje pozemků a zbudování příjezdové komunikace

Informace místostarosty o:
- účasti na školení „veřejné zakázky“ - změny vyvolají nové náklady 

pro město
- návrhu zadání Změny č. 6 ÚP města Vracov
- Zprávu o činnosti matriky a evidence obyvatel za rok 2011.
- Zprávu o činnosti SPOZ za rok 2011.
- Zprávu o činnosti kontaktního místa Czech POINT za rok 2011.
- Zprávu o činnosti sociálního odboru MěÚ za rok 2011 a čerpání fi-

nančních prostředků za  období 1-12/2011 a 1-2/2012.

• Schvaluje:
- Výpůjčku nebytových prostor DK pro Barmské centrum Praha, 

o. p. s. dne 17. 3. 2012 za účelem setkání s barmskými azylanty ži-
jícími v ČR. 

- Výpůjčku nebytových prostor DK pro TJ Sokol Bzenec dne 14. 4. 
2012 za účelem uspořádání oslav výročí 150 let Sokola a 130. vý-
ročí založení TJ Sokol Bzenec.  

- Výpůjčku nebytových prostor DK a velké zasedací místnosti MěÚ 
ve Bzenci pro akce TJ Sokol – Miniklubíku Bzenec (pí I. Koukalová 
Uličná) ve dnech:

 29.- 30.3. 2012 – bazárek pro maminky (foyer DK),
 31. 3. 2012 – velikonoční dílnička pro děti (zasedací místnost 

MěÚ),
 1. 4. 2012 – kurz zdobení perníčků (zasedací místnost MěÚ),
 30. 4. 2012 – čarodějnice (prostory náměstí Svobody),
 13. 5. 2012 – ples pro princezny a rytíře (zámek – přízemí budovy 

a zahrada). 
- Podání žádosti u Živnostenského úřadu v Kyjově o vystavení živ-

nostenského listu na předmět podnikání „lesní činnost“, obor po-
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Informace z usnesení rad a zastupitelstev 
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Informace z usnesení rad a zastupitelstev 

skytování služeb pro zemědělství, zahradnictví, 
 rybníkářství, lesnictví a myslivost (jedná se o náplň živnosti volné).
- Pořízení nového vozidla do majetku SMB p. o. – značky Peugeot, 

Partner Tepee Aktive 1,6 v pořizovací ceně do 320 tis. Kč vč. DPH. 
- Stanovení výše neinvestičních výdajů na žáka ZŠ a MŠ Bzenec v r. 

2012 na 4.500,- Kč/žáka pro obce Těmice, Syrovín.  
- Realizaci profilu uživatele PORTÁL firmou RTS, a. s., Lazaretní 13, 

Brno v ceně cca 1.000,- Kč + manipulační poplatky ve výši 200,- až 
500,- Kč/měsíc (jen při vkládání zadání).

- Revizi knihovního fondu v  roce 2012 v  městské knihovně Bze-
nec s termínem červenec 2012 (dle zák. č. 257/2011 Sb. o knihov-
nách). 

- Bezúplatný převod archivních filmů města Bzenec pro Národní 
filmový archiv.

• Souhlasí za podmínek:
- Se zrušením lesních cest v  lokalitě Háj na základě žádosti ŘSD 

Brno za následujících podmínek:
- bude zajištěno napojení lesních cest v lokalitě Háj severně od sil-

nice R 55 na  komunikaci v ulici Podhájí novou cestou sjízdnou  
i pro těžkou techniku. 

Z usnesení schůze Rady města Bzence 
konané dne 28. 3. 2012

• Bere na vědomí:
Informace starosty o:
- průběhu auditu ve dnech 7. – 8. dubna na finančním odboru 

MěÚ, který provedli pracovníci kontrolního odboru JMK
- jednání se zástupci spol. AVX Uherské Hradiště
- plánované veřejnosprávní kontrole na akci „Bzenec – mokřad  

u Syrovinky, lokalita Petránky“ dne 5. 4.

Informace místostarosty o:
- nutnosti pořízení nového ÚP města pro územní řízení do r. 2015
- zpracování dokumentace na akci „Bzenec – oprava komunikace 

ul. Palackého“
- nutnosti řešit odstranění jmelí ze stromů v dolní části zámeckého 

parku

Informace tajemníka o:
- zveřejnění výzvy na el. portálu a el. úřední desce města na prodej 

areálu Doubrava,
- vypsání nabídkového řízení na prodej pozemků ve vlastnictví 

státu PFČR (pozemky se nachází v blízkosti vodoteče Syrovínka 
v okolí nátoku rybníka Stolařka). Není právní nárok na jejich bez-
úplatný převod na město Bzenec. 

- Výsledky hospodaření města za r. 2011.
- Výzvu JMK k podávání žádostí v rámci dotačního programu „Do-

tace na zpracování územních plánů“.
- Komentář Ministerstva financí ČR k  odhadu příjmů obcí v  roce 

2012 z titulu novely zákona č. 202/1990 Sb., o loteriích a jiných 
podobných hrách, ve znění účinném od 1. 1. 2012.

- Rozhodnutí hejtmana JMK č. 1/2012 o vyhlášení doby zvýšeného 
nebezpečí vzniku požárů.

- Rozpis účinkujících včetně nákladů na akci Bzenecké vinobraní 
2012.

• Schvaluje:
- Upřesnění znění smlouvy o nájmu nebytových prostor s Teniso-

vým klubem Bzenec, smlouvy o výpůjčce nebytových prostor s TJ 
Slovan Bzenec a smlouvy o výpůjčce nebytových prostor s TJ So-

kol Bzenec – loutkové divadlo Kašpárek.
- Uzavření smlouvy na odběr druhotných surovin, pronájem kon-

tejnerů se spol. Sběrné suroviny Hodonín, s. r. o.
- Rozpočtové opatření č. 2/2012 Města Bzenec, předloženo ekono-

mickým odborem.
- Cenovou nabídku spol. Strabag a. s. Praha na akci „Bzenec – opra-

va vozovky na mostě v ul. Tyršova“ v celkové výši 45.996,- Kč bez 
DPH. Konkurenční nabídku podala spol. H & B cz s.r.o. Uherské 
Hradiště v celkové výši 48.000,- Kč bez DPH.

- Cenovou nabídku spol. H & B cz s.r.o. Uherské Hradiště na opra-
vy výtluků, překopů apod. technologií Silkot-recyklátem v ceně 
550,- Kč/m2 bez DPH v ul. Podhájí a Kasárna. Konkurenční nabíd-
ku renovační metodou opravy obalovanou směsí ACO 11 – 16 
podala spol. DOTOSTAV MORAVA družstvo Olomouc v ceně 650,- 
Kč/m2 bez DPH. 

- Cenovou nabídku spol. MONTÁŽE – HAPLA Syrovín na opravu po-
škozené části podlahy tribuny fotbalového hřiště v celkové výši 
46.440,- Kč bez DPH.

- Vedení kroniky města Bzenec v  elektronické podobě s  násled-
ným tiskem číslovaných listů po uzavření každého kalendářního 
roku na trvanlivém papíře určeném pro dokumenty, které se za-
jistí vazbou (viz Zákon o kronikách obcí).

- Výpůjčku Bzeneckého zámku pro pí M. Charvátovou ve dnech 10. 
– 12. 8. 2012 za účelem konání výstavy Bzenecký salon 2012. 

Z usnesení  schůze Rady města Bzence  
konané dne 18. 4. 2012

• Bere na vědomí:
Informace starosty o:
- průběhu porady starostů měst a obcí Kyjovska
- mezinárodní soutěži SOŠ lesnické a rybářské Bzenec „Dřevorubec 

Junior“ na nám. Svobody 
- konání soutěže – Staročeská kuchyně na VOŠ, SOŠ a SOU Bzenec

Informace tajemníka o:
- nutnosti preventivní lékařské prohlídky i pro osoby vykonávající 

práci na základě dohod o pracích konaných mimo pracovní po-
měr, a to od 1. 4. 2012.

- Rozbory hospodaření Města Bzenec za měsíce 01-03/2012.
- Zprávu o činnosti Komise k projednávání přestupků města Bzenec.
- Zprávu SMB o hospodaření za 1. čtvrtletí roku 2012.

• Schvaluje:
- Udělení pamětní listiny (ve spolupráci s výborem T.J. Sokol Bze-

nec) p. Kumpánovi při příležitosti 130 let od založení Sokola ve 
Bzenci za dlouholetou a obětavou činnost v oblasti tělovýchovy  
 sportu, výchovy mládeže a pro zásluhy za oživení sokolských tra-
dic po roce 1989 v našem městě. 

- Provedení aktualizace Informační koncepce města Bzenec (stáva-
jící platnost do 31. 12. 2013).

- Uplatnění písemné výpovědi na pronájem pozemků parc. č. 3705, 
3707 a 3708 (vinice) v lokalitě Pod Starým hradem k 31. 10. 2012 
s Českým zahrádkářským svazem, ZO Bzenec.

- Zbudování expozice hasičů ve stálé expozici města Bzenec v ul. 
Krále Vladislava.

• Ukládá: 
- Mgr. Adamcovi:
 Pokud možno vyhovět žádosti JSDHO Bzenec a umožnit mladým 

hasičům nácvik na hřišti při ZŠ  (Vedoucí mládeže se musí vždy 
předem domluvit na termínu s ředitelem ZŠ, případně vyjednat 
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Informace z usnesení rad a zastupitelstev 

pravidelný termín nácviků).
- Na dnešní schůzi rady byli pozváni zástupci PČR – Policejní stani-

ce Bzenec a JSDHO Bzenec:
- p. M. Vašík (vedoucí skupiny PS) – informoval o stávajícím počtu 

členů na stanici (11 + 1) obhospodařujících území Mikroregio-
nu Bzenecko. Co se týká našeho katastru, přetrvává vandalismus  
a mezi další trestné činnosti patří vloupání do rodinných domů  
a do firem, neplacení výživného. Na závěr přednesl statistiku 
trestných činů.

- p. I. Otépka (zástupce JSDHO) – zhodnotil činnost JSDHO v roce 
2011. Informoval o celkovém počtu členů sboru a o stavu výjez-
dové techniky a požádal o prověření možnosti zakoupení nové 
techniky z dovozu u TÚPO MV ČR. 

Z usnesení 8. zasedání Zastupitelstva města 
Bzence konaného dne 29. 02. 2012

• Bere na vědomí:
- Kontrolu plnění usnesení zastupitelstva č. 7.
- Zprávu o činnosti rady za uplynulé období.

 Informace starosty o:
- možnosti regulace výherních terminálů a hracích automatů 

schválením OZV – viz. Kyjov;
- převodu staveb v areálu vepřína Doubrava ze Svornost Těmice a.s. 

na Město Bzenec;
- o předloženém plánu jednání zastupitelstva a rady města na le-

tošní rok.

 Informace místostarosty o: 
- společném jednání o návrhu změny č. 5 ÚPD města Bzence, které 

se bude konat dne 20.03.2012 na MěÚ v Kyjově

• SCHVALUJE:
- Program dnešního jednání zastupitelstva.
- Ověřovatele zápisu a návrhovou komisi.  
- Realizované rozpočtové opatření města Bzenec č. 8/2011 schvá-

lené radou města. 
- Rozpočtové opatření města Bzenec č. 1/2012.
- Prodej bytu č.1 v  domě č. p. 1102 v  k. ú. Bzenec v  ul. Nádražní 

pro p.Petra Kalnického (Bzenec 104). S  bytem bude současně 
prodáván i ideální podíl na spoluvlastnictví (1/4) pozemku parc.  
č. 1196/1 a podíl na spoluvlastnictví ideálního podílu (1/10) na sí-
tích a pozemku parc. č. 1196/3 vše v k. ú. Bzenec. Vše za nabídnu-
tou cenu 712.500,-Kč.  

- Prodej bytu č.4 v domě č. p. 1102 v k. ú. Bzenec v ul. Nádražní pro 
p.Karla Nevřivého (Bzenec). S  bytem bude současně prodáván  
i ideální podíl na spoluvlastnictví (1/4) pozemku parc. č. 1196/1 
a podíl na spoluvlastnictví ideálního podílu (1/10) na sítích a po-
zemku parc. č. 1196/3 vše v k. ú. Bzenec. Vše za nabídnutou cenu 
650.000,-Kč.  

- Prodej pozemku parc. č. 4598 v k. ú. Bzenec – ul. U Bzinku pro ža-
datele p. V. Kyjovského (Bzenec, Sportovní 1444). Cena je stano-
vena na 100,-Kč/m2 + úhradu nákladů spojených s převodem ne-
movitosti.  

• UKLÁDÁ:
Radě města:
- V termínu do 30.06. t.r. připravit aktualizaci rozpočtového výhle-

du města na roky 2013-2014 (zastupitelstvo bude následně vý-
hled schvalovat).

- Do prosince připravit návrh OZV, která bude řešit provozování vý-
herních terminálů a automatů.

- Doporučit žadatelům o koupi obecních pozemků, aby se účastnili 
jednání, na kterém se jejich žádost bude projednávat a mohli tak 
prezentovat svůj záměr.

Kontrolnímu výboru:
- Realizovat fyzickou i účetní kontrolu vyčistění zámeckého rybní-

ka (ke kontrole přizvat zástupce místní org. Mor. rybářského svazu).

Úspěch v  celostátní literární soutěži:
V sobotu 12. května 2012 proběhlo ve východočeském městě Pro-
seči vyhodnocení celostátního kola soutěže mladých spisovatelů. 
V kategorii poezie obsadil Jan Tranžík ze Bzence 1. místo. Při před-
nesu jeho básní se skvěle bavilo nejen početné publikum, ale pře-
devším porota, složená z našich předních literárních vědců, i čestný 
host – herečka Markéta Hrubešová (na fotografiích).

Ukázky  oceněných textů:

Smolař
Byl tu Pepíček,
nechal tu malíček.

O politice
Pravicoví politici
nedrží se pravidel…
Levicoví nejsou lepší.
Ti se drží… levidel!

Lež
Já řeknu lež,
ty zatím lež.

Zaječí hřbet na smetaně
Pytlácké oko 
je na zajíce léčka. 
Tečka.

Puberťák na Facebooku
Závislý na knize tváří
s rodiči se věčně sváří.

Mimo realitu
Pohlcen virtuálními světy,
neschopen souvislé věty.
Bez smajlíků si neví rady – 
neví, že žije teď a tady.

Šprt
Učí se chemické
vzorečky,
ač má dost vysoké
horečky.
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Grafické studio Arthos se tímto omlouvá panu Pavlu Sýkorovi za chy-
bu a případné nepříjemnosti v uveřejněném příspěvku Bzenecké zlato. 
Nedopatřením zůstal v otištěném článku text, který nebyl jeho součás-
tí. Z toho důvodu vydáváme článek v plném znění ještě jednou za las-
kavé asistence pana Sýkory.

Bzenecké zlato
o tom, jak je Bzenec bohaté město.

Máme vinnou révu, máme skvělou zem, máme jižní slunce. 
K  tomu vynikající vinaře. Když v  Čechách zazní slovo Bzenec, 
tak lidem tento zvuk přinese do myšlenek touhu vychutnat si 
dobré víno. My máme zvuk, my máme jméno. 

Den otevřených dveří společnosti Zámecké vinařství Bzenec 
nám umožnil shlédnout další z významných klenotů naše-
ho města. Máme zámek a především máme krásné zámecké 
sklepy. Jsou to prostory, na které se nezapomíná.
Byl jsem se také podívat. V první chvíli jsem myslel, že pro-
jdu sklepy a za půl hodiny bude po prohlídce. Když mne ale 
pohltila síla těch krásných prostor, musel jsem zůstat a sle-
dovat, jak sklepy vnímají ostatní. Zájem bzeneckých občanů  
o tento skvost byl překvapivý. Přišlo nás hodně. Nechci pře-
hánět, ale zřejmě si mohu dovolit tvrdit, že jsme byli nadšení. 
Všichni. Podávalo se vynikající víno a lidé se přátelsky bavili. 
Sklepy jsou opravené, dýchají historií a jsou vkusně doplně-
ny efektními moderními prvky.

To vše zasluhuje uznání a já si dovoluji poděkovat některým  
z lidí, kteří se o to zasloužili.

První poděkování patří minulému vedení naší radnice z let 
1998 - 2002, které prosadilo koupi bzeneckého zámku.  
Ti lidé tenkrát správně pochopili, jak vysokou kulturní hod-
notu má pro nás a pro naše město tato dominantní stavba.
Druhé poděkování náleží současným zastupitelům města 
Bzence. Tito nepodpořili snahy o prodej zámeckého areálu 
přes to, že se o tomto tahu několikrát vážně jednalo a úzké 
vedení radnice tento krok velmi usilovně prosazovalo.
Poslední, třetí dík právem zaslouží Zámecké vinařství Bze-
nec. Tato společnost dokázala efektivně naložit s částkou 
1.400.000Kč, kterou dostala od města Bzence na opravy 
elektroinstalace a podlah ve sklepech. Je znát, že se tito lidé 
o pronajatý majetek starají s péčí dobrého hospodáře. Tak-
též díky za pozvání, přátelské přivítání a za dobré víno.
To vše je pro nás, bzenecké občany, pozitivní. Doufejme, že 
s pomocí takto schopných lidí Bzenec opět vyroste ve zná-
mé a prosperující vinařské centrum. 
My nesmíme mířit nízko. Chtějme, abychom mohli o Bzenci 
slýchávat podobná slova, jako to známe o jiných špičkových 
vinařských městech Evropy. Samozřejmě je jasné, že nikdy 
nedosáhneme takového věhlasu jaký má město Porto v Por-
tugalsku, Champagne ve Francii nebo italská oblast Chian-
ti. Já ale věřím, že se naším soupeřem může časem stát třeba 
malá, ale evropsky známá maďarská Tokaj.

Chtějme dosáhnout toho, aby byl Bzenec nejen na Mora-
vě, ale také znovu v Evropě. Kde je vůle, tam je cesta.

Pavel Sýkora, bzenec@centrum.cz
Fotografie dodal Antonín Pospěch

Pár slov k doplnění …
Pokud by byl příspěvek ing. Sýkory psán „od srdce“, tak je mu třeba po-
děkovat, že popsal atmosféru a stav věci po prohlídce zámeckých skle-
pů, v sobotu 18. února 2012. Skutečně jde o výraznou změnu po pro-
vedených opravách.

V jednom se pan inženýr mýlí a informuje občany nesprávně (chci vě-
řit, že ne úmyslně). Zámecké vinařství řádně platí nájemné za proná-
jem sklepů, a to 330,- Kč/m2 a rok. Celkově to činí více než 600 tisíc Kč 
za rok. Na základě předloženého návrhu a žádosti Zámeckého vinař-
ství Bzenec Radě města bylo schváleno, že polovina nájmu bude vyu-
žívána na opravy našeho vlastnictví. Celkový schválený objem byl cca 
1,4 mil. Kč. Nic tedy není zadarmo a společnost nic od města nedosta-
la. Ba naopak, její celkové náklady na opravy sklepního hospodářství 
činily za roky 2009 -2011 částku vyšší než 3 mil. Kč. A to jsou sklepy 
nadále v majetku města.
Souhlasím s pisatelem v tom, že naší snahou musí být dosáhnout lep-
ší propagace města v oblasti vinařství a turismu.
K neustálému strašení o prodeji zámku musím občanům sdělit, že za 
celou dobu vlastnictví (od listopadu 2002) nebyl prodej nikdy pro-
jednáván ani v radě, ani v zastupitelstvu. Neexistuje jediné usnesení  
o tomto záměru.

Pavel Čejka
starosta města Bzenec
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Nepravidelně pravidelný cyklus

ALOIS JIRÁSEK
1851 – 1930

 Možná si některý čtenář Bzeneckého zpravodaje řekne, že   osob-
nost nejznámějšího českého spisovatele historické beletrie není 
vůbec  nutné   představovat. Co se nám   zpravidla vybaví při vyslo-
vení jména Alois Jirásek ?  

Ano – uznávám,  je vše-
obecně  známa veškerá 
jeho tvorba -  historické 
romány z  doby husitské, 
pobělohorské a národ-
ního obrození, také kro-
niky, cestopisy, i pověsti 
z dob mystických. Někte-
ré z nich dlouhé roky na-
plňovaly  a stále naplňují 
programy  předních čes-
kých divadelních scén – 
jeden z prvních byl v Ná-
rodním divadle  nastu-
dován román Vojnarka, 
s  hereckou účastí Eduar-
da Vojana. I v současnos-
ti jsou Jiráskovy romány  

divácky úspěšným titulem pro divadelní ochotníky.

 Mnoho příběhů z  Jiráskových knih bylo zfilmováno.  Ze školních 
let si pamatujeme filmové zpracování jeho románů jak v černobí-
lém, tak barevném provedení. Prožívali jsme s jejich hrdiny  veliké  
boje za spravedlnost, těžké útrapy, ale také odvahu v boji a vítěz-
ství dobra nad zlem např. v trilogii Jan Hus, Jan Žižka a  Jan Roháč. 
A což teprve Psohlavci ! Vždyť ono magické „Do roka a do dne…“ se 
užívá i dnes. Odnětí  dávných, snad zakletých povinností, které na-
pomohla odstranit  až nebojácnost  a upřímná láska, nás okouzluje 
v dramatické báchorce  Lucerna. Tato byla jak autorem, tak čtenáři  
pojata jako jinotaj a podobenství o vůli k sebeurčení národa.
 Dychtivě vnímáme radost českého národa v období národního ob-
rození, tak věrohodně podle románu A.Jiráska  zpracované  v ně-
kolikadílném televizním seriálu F.L.Věk, s vyobrazením skutečných 
osobností  oné doby – V.Thám, V.Kramerius.  Stranou od zájmu čte-
nářů a diváků nezůstává ani romantický autobiografický příběh 
spisovatele ze studentského  prostředí  – Filosofská historie.  Rov-
něž autobiografické stopy z  počátku Jiráskova vztahu s  budoucí 
manželkou nese zfilmované drama Mladá léta. Jistě  mnozí z nás 
sáhli po leckteré knize tohoto autora, neboť vlastní fantazii, obje-
venou při jejich čtení,  nemůže nahradit žádný film, ani seriál. Kro-
nika U nás, romány  Skály,  Skaláci, Mezi proudy, Bratrstvo,  Záho-
řanský hon, Na dvoře vévodském, Poklad i další, jsou toho dokla-
dem. V neposlední řadě si připomeňme Jiráskem zpracované Staré 
pověsti české, věnované mládeži, stejně tak převyprávěný cestopis  
Václava Šaška  z Bříkova  pod názvem Z Čech až na konec světa.
 Jméno Aloise Jiráska na prvním místě vyvolává po dlouhá dese-
tiletí pocity národního uvědomění, je bezprostředně spjato s po-
znáváním  historie našeho národa. Byť se názor veřejnosti,  stát-
ních i odborných institucí  na pojetí Jiráskovy tvorby a jeho zásluhy 
o národní cítění často různí. Jeho jméno nese mnoho ulic, náměs-
tí, mostů v celé naší vlasti. Také bezpočet soch spisovatele zdobí 
prostředí našich měst a obcí, nejen v Jiráskově rodném kraji. Jmé-
no tvůrce právem náleží  největšímu festivalu amatérského diva-
dla u nás a nejstaršímu v Evropě – Jiráskův Hronov. Poprvé se usku-
tečnil v roce 1931, nebyl přerušen ani 2.světovou válkou, a od roku 

1991 probíhá s mezinárodní účastí. Rovněž v Hronově se nalézá Ji-
ráskovo divadlo,  slavnostního poklepu základního  kamene  diva-
dla  v roce 1927 se Alois Jirásek zúčastnil. Dnes je součástí Jirásko-
va divadlo i Muzeum A.Jiráska. V  Hronově je možno také nahléd-
nout do životopisné expozice umístěné v Jiráskově  rodném domě.
 Dejme si ale ruku na srdce – co víme o osobě Aloise Jiráska? Autor 
v záplavě tolika  nejen životopisných  románů,  dramat, kronik a po-
vídek se nám nakonec  jeví jako bez vlastního životopisu.   Jakoby  
jenom psal a psal a psal…

 Alois Jirásek se narodil dne 23.8.1851 v Hronově jako čtvrté dítě 
rolníka a pekaře Josefa Jiráska (1822 – 1901) a jeho ženy Vincencie, 
rozené Proudové (1821-1887). Po něm přišlo do rodiny ještě pět 
sourozenců,. Z devíti sourozenců však tři zemřeli v dětském věku. 
Dvě sestry – Helena a Božena a trojice bratrů – Josef, Adolf a Anto-
nín se usadili v rodném kraji a byli Jiráskovi nápomocni při jeho li-
terární činnosti s podáváním  a zprostředkováním různých infor-
mací.
 Otec A.Jiráska  hospodařil, byl vyučený tkalcem, a dodatečně zís-
kal pekařský výuční list, protože se přiženil do pekařské živnosti, 
kterou pak rodina provozovala. Matka byla duší celé rodiny, velkou 
čtenářkou, dobrou pamětnicí a dovednou vypravěčkou pohádek  
a pověstí, které předávala svým dětem. V pozdějším věku se pro 
nemoc zraku  čtení musela vzdát. Rodina byla značně chudobná, 
což  ovlivnilo i povahu nadaného a skromného Aloise.

 Jirásek chodil  v letech 1857-1862 do jednotřídky v Hronově. Aby 
se naučil dobře německy a mohl pak dál studovat (jako jediný ze 
všech sourozenců), stal se v letech 1863-1867 žákem nižšího gym-
nasia, které fungovalo při   klášteře benediktýnů v  nedalekém 
Broumově. Zde vynikal pouze v dějepise a přírodopisu. V Broumo-
vě se však setkal  také s českým písemnictvím. Poprvé zde četl kni-
hu Babičku od B.Němcové, a to vydání z roku 1862 - poslední za ži-
vota spisovatelky.
V tuto dobu vznikaly v Broumově Jiráskovy první literární pokusy. 
Do nich nastínil svoje prožitky právě z německo-českého prostředí, 
které vnímal jako školu národností snášenlivosti.  Složitosti světa 
pak poznal již  jako 15letý chlapec. V létě roku 1866  cestou z Brou-
mova na prázdniny k  rodičům do Hronova  procházel  totiž mís-
ty bojiště, po právě ukončené prusko-rakouské válce. Setkání s bi-
tevním polem,  raněnými a pozorování okolností a důsledků války 
byly předehrou k Jiráskovu názorovému zrání.  
 Na podzim 1867 nastoupil do gymnasia v  Hradci Králové. Odsud 
po úspěšné maturitní zkoušce  v roce 1871  mohl nastoupit na vyš-
ší studium,  na tehdejší Karlo-Ferdinandovu univerzitu v Praze.   Ji-
ráska lákala také dráha malíře. K  tomuto umění projevoval značné 
vlohy, jak je patrné z kreseb  v poznámkových denících při studiu,  
i v dospělosti při sepisování historické beletrie.  K radosti svých ro-
dičů, i pro své vhodnější pozdější uplatnění si zvolil jistější perspek-
tivu středoškolského profesora dějepisu.
 V roce 1871 Praha mladého  studenta okouzlila. Město   právě  pro-
žívalo  radostné nadšení lidu ze slibu panovníka ke korunovaci  za 
českého krále, což citlivý Jirásek  velmi dobře a pozorně vnímal  
Mezi Jiráskem a dalšími studenty university  vznikala celoživotní 
přátelství  - např. Josef Thomayer, Mikoláš Aleš (později ilustrátor 
Jiráskových knih), J.V.Myslbek.  Jirásek  se po celá tři léta univerzit-
ních studií  věnoval  literární činnosti. A tak se sblížil s Janem Ne-
rudou, Jaroslavem Vrchlickým, Zikmundem Wintrem. Nelze opo-
menout následná přátelství s mladší generací - se šéfem činohry 
Národního divadla  Jaroslavem Kvapilem, spisovateli K.V.Reisem,  
Antalem Staškem, Zdeňkem Nejedlým, malířem Adolfem Kašpa-
rem  a dalšími osobnostmi tehdejšího kulturního života.
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 Po ukončení vysokoškolského studia nastoupil počátkem října 
1874  do gymnasia v Litomyšli, jako suplující učitel.  Po dvou letech 
učitelské praxe složil na filosofické fakultě University Karlo-Ferdi-
nandovy předepsané zkoušky a byl uznán způsobilým vyučovat na 
vyšších gymnasiích dějepis, zeměpis a jazyk český. Tímto vzdělá-
ním byl odborně vybaven také ke své literární činnosti
 Po dosažení universitních zkoušek měl nárok na zvýšení platu 
a mohl pomýšlet na sňatek. Po roční známosti se oženil s   Marií 
Podhájskou (1859-1927),  půvabnou dívkou, jejíž otec, mlynář s Po-
ličky,  pro chudobu Jiráskovy rodiny  vztahu nepřál.  Svatba se ko-
nala v Litomyšli 12.srpna 1879.   Manželům Jiráskovým se narodilo 
celkem šest  dcer a jeden syn jako dvojče s poslední dcerou: Bože-
na, Marie (zemřela jako čtyřletá) Ludmila,  Miloslava, Zdeňka, Mag-
dalena a Jaromír.

 V  září roku 1888 odchází Jirásek s  rodinou z  Litomyšle do Prahy, 
kam byl přeložen po vlastní, několikaleté,  žádosti.  Škola i město 
Litomyšl se s profesorem Jiráskem rozloučili důstojně slavnostním 
večerem, jako s váženým občanem a také už uznávaným spisova-
telem. 

 Praha byla teď  jiné město, než za dob Jiráskových vysokoškolských 
studií, stávala se ohniskem uměleckého pohybu. V Praze,  kromě 
přednášek v jeho působišti na  gymnasiu v Žitné     ulici, přibyly Ji-
ráskovi také společenské povinnosti, zasedal v různých porotách, 
které udělovaly ceny za literaturu, ve výborech pro budování růz-
ných pomníků. Tato veřejná pocta však útočila na čas spisovatele. 
Přesto stále pokračoval ve své literární činnosti,byl žádán jako do-
pisovatel do časopisů, almanachů.   Za účelem  získání osobních 
poznatků pro psaní historických románů Jirásek  často cestoval. 
Uskutečnil několik cest na Slovensko po stopách husitů  při  zpra-
cování trilogie Bratrstvo. Rovněž tak navštívil Chodsko. Do rod-
ného místa v  Hronově se  každoročně vracel o svátcích a prázd-
ninách, a  také z  tohoto prostředí čerpal náměty pro svoji práci.  
Po odchodu do penze v roce 1909 se Jirásek věnoval spisovatelské 
dráze naplno. Žil střídavě od jara do zimy v Hronově a přes zimu 
v Praze. 
 V  tomto období byl také vtažen do politického života. V květnu 
1917 stál Jirásek spolu s  Jaroslavem  Kvapilem v čele 222 signa-
tářů Manifestu českých spisovatelů. Manifest si kladl za cíl přimět 
české poslance k hájení národních zájmů, k samostatnosti země. 
Alois Jirásek se účastnil čtení deklarace vyhlášení Československé 
samostatnosti dne 28.října 1918 pod sochou Sv. Václava. Dne 21. 
prosince 1918 vítal projevem prezidenta  Masaryka na Wilsonově 
nádraží v Praze, při jeho triumfálním návratu do vlasti. Po vzniku 
Československa zvolili Jiráska do Národního shromáždění. Byl také 
senátorem za pravicovou národní demokracii v letech 1920-25.  
V roce 1925 se začal v důsledku nemoci veřejnosti stranit a o poli-
tické dění se nezajímal. . V letech 1918, 1919, 1921 a 1930 byl na-
vržen na Nobelovu cenu za literaturu. Všeobecnou úctu  veřejnosti  
a  slávu okusil ještě za svého života.

 Spisovatel Alois Jirásek  přežil svoji manželku Marii o pouhé tři roky. 
Zemřel po delší nemoci ve věku nedožitých 79 let dne  12.3.1930 
v  Praze. Pohřeb byl vypraven dne 16.3.1930 z  panteonu Národ-
ního muzea v Praze, urna s popelem pak převezena do rodného  
Hronova. 

„ Neznám čarovnější a češtější hru, než je „Lucerna“. Každá věta  
v ní je jako lípa, keř nebo kvítek vyrostlý z české země, až po tu mate-
řídoušku. Je v ní tolik poezie, lidové moudrosti i humoru, tolik národ-
ní hrdosti, že se stala milovanou hrou našeho lidu. Jirásek byl skrom-
ný, vděčný autor. Málomluvný, podmračený až přísný člověk, ale sta-

čilo, aby promluvil, a každé jeho slovo hřálo. Byl už velmi nemocen, ale 
málokdy chyběl na nějaké zkoušce, tak miloval divadlo.
- Zdeněk Štěpánek“

Pod čarou:
- dcera  Božena (10.6.1880 – 5.9.1951) získala malířský talent po svém 
otci, studovala  Uměleckoprůmyslovou školu v Praze, ukončenou 
1904, následně soukromé studium u Antonína Slavíčka. Od roku 1929 
byla členkou SVU Mánes. Její tvorbu ovlivnily dlouhodobé pobyty ve 
Francii s  manželem Hanušem Jelínkem -  sňatek v  roce 1905. PhDr. 
Hanuš .Jelínek (1878-1944) – esejista, básník, divadelní kritik, překla-
datel do francouzštiny děl K.H.Máchy, Fr. Halase, K.Čapka, diplomat, 
od r.1926 ve Francii. Jeho vzpomínková kniha Zahučely lesy dává na-
hlédnout do života  A.Jiráska a  jeho vztahům k celé rodině.
-  dcera Ludmila 1885-1973, zůstala neprovdána, starala se o rodiče 
do konce jejich života.
-  Z manželství syna Jaromíra a jeho ženy Anny  se  narodila dcerka 
(2.10.1927) Bohužel   Jaromír Jirásek zemřel náhle hned v roce 1933. 
Paní Anna Jirásková přišla o život jako aktivní účastnice komunistic-
kého odboje za okupace.
-   dcera Miloslava, provdaná Pragerová – vnuk  Jiří Prager (1.1.1951), 
divadelní a filmový herec, věnuje se převážně dabingu, v  roce 2000 
cena Františka Filipovského, za nejlepší mužský výkon.

Použitá literatura:
Janáčková Jaroslava: Odkazy pokrokových osobností naší minulosti 
Alois Jirásek, Melantrich 1987 
Zpracovala: Marie Tejklová
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Bzenecký zpravodaj

Bzenecké drmolice  rozdávaly radost seniorům

Když jsme před dvěma lety zpívaly u bzenecké kapličky na svat-
bě jako překvapení, netušily jsme, kde se ocitneme. Ženichem byl 
ing. Václav Jaroš, ředitel Domova důchodců v  Onšově, který nás 
12.5.2012 pozval k nim na Vysočinu, abychom přijely zazpívat pro 
seniory.
Kufry naloženy, rukávce nažehleny, dostatek tekutin na cestu při-
praveno a mohly jsme vyrazit. Jely jsme hned ráno, cesta nám hez-
ky ubíhala. Jak jsme se blížily do cíle, počasí se kazilo, bylo chladně-
ji než u nás a doprovázely nás kapky deště. V Onšově na nás již ne-
trpělivě čekali. Připravili nám výborný oběd, neodolatelné zákus-
ky a my se po tak výborném jídle musely jít oblékat do pečlivě na-
škrobených krojů. 
Měly jsme nachystáno několik sad krásných písní, doprovázeli nás 
2 muzikanti: Jožka Kútný a Pavel Jurečka ml., kteří si tam rovněž za-
zpívali. Náš program jsme obohatily ochutnávkou bzeneckých vín 
s výkladem o vínech a ukázkou kyjovských tanců. 
 „Onšovský slavík“ , tak se jmenovala soutěž, kterou jsme připravi-
ly pro místní obyvatele Domova. Lidem se líbila, výkony zpěváků 
byly ohodnoceny porotou a vítězům předány diplomy. Pro nás byli  
vítězi všichni!! Pro mnohé první zkušeností byla soutěž v  „tahání 
z koštýře“ , opět vydařená soutěž s troškou humoru.
V závěru jsme si zazpívali všichni společně písně na přání diváků, 
které neměly konce.
Tří hodinový program byl ohodnocen bouřlivým potleskem, hřeji-
vými slovy nejen pana ředitele, ale i všech zúčastněných. Těžko se 
nám odtud odjíždělo, ale s dobrým pocitem se budeme vždy vra-
cet zpět.

Bzenecké drmolice
Více o Bzeneckých drmolicích najdete nově na:
www.drmolicebzenec.estranky.cz

Reakce pana ředitele Jaroše na výše popsané vystoupení  
v Domově důchodců v Onšově: 
Ahoj lidi,
doufám, že jste dojeli v  pořádku. Vaše vystoupení bylo famózní  
a mohl bych ho přirovnat
k dobře vybroušenému diamantu.
Reaguji jen na to, co jsem sám zažil a co slyším kolem sebe. Naši 
staroušci byli moc spokojeni a pro některé to byl možná poslední 
velký zážitek v životě. Vím, o čem mluvím. Připravujeme jim mno-
ho zážitků, ale tohle se neopakuje.
Mějte se báječně, opatrujte se a věřím, že jsme se neviděli napo-
sled.

Moc Vás zdraví a jen to dobré přeje Vám všem.
Václav

Jarní akce SRPŠ při ZŠ Bzenec
Dne 21. března 2012 se konala v  zasedací místnosti Městského 
úřadu ve Bzenci beseda s primářem dětského oddělení Nemocni-
ce Kyjov, p.o. MUDr. Janem Trubačíkem na téma Výživa dětí. Pan 
primář Trubačík si pro účastníky připravil zajímavou prezentaci na 
toto téma, ale nezůstalo jen u ní - doplnil ji také mnoha osobními 
postřehy ze své dlouholeté praxe a na závěr následovala diskuze, 
při které se měli účastníci možnost zeptat na vše, co je o tomto ak-
tuálním tématu zajímalo. 

Dne 25. března 2012 se v prostorách Kulturního domu ve Bzenci 
uskutečnil další ročník Velikonoční výstavy ručních prací a řeme-
sel. Po loňských zkušenostech s velkým počtem návštěvníků a vy-
stavujících jsme se letos rozhodli, že výstava proběhne ve všech 
prostorách Kulturního domu, tedy na rozdíl od loňska i ve velkém 
sále. Rozhodnutí se ukázalo jako správné – lidé se netísnili, zbylo 
dostatek prostoru pro dílničky ( kterých bylo více než loni ) i  pro 
odpočinek návštěvníků. Přijeli vystavující tradiční i noví, překvapily 
nás mladé talenty, například v oboru řezbářství ) a opět jsme moh-
li ochutnat i různé dobrůtky. Výstavě opět přálo i nádherné jarní 
počasí.
Doufáme, že výstava přinesla inspiraci pro jarní výzdobu mnoha 
domovů a že také trochu přispěla k propagaci řemesel a ručních 
prací. Výtěžek z ní nám pak umožní financovat další aktivity naše-
ho sdružení pro žáky ZŠ Bzenec. Děkujeme sponzorům: Pekárně 
OSPEK, Pekárně Sokol a p. Popelkové a také MěÚ Bzenec za zapůj-
čení prostor k pořádání výstavy. A obrovský dík patří všem ze SRPŠ, 
bez jejichž práce by se tato akce nemohla uskutečnit.

Mgr.A.Korvasová



10

AKCE V MATERSKÉ ŠKOLE
Velikonoční tvoření v MŠ I
Velikonoční čas byl i letos příležitostí sejít se a strávit společné tvo-
řivé odpoledne v mateřské škole.
Paní učitelky připravily několik stanovišť, kde si mohl každý vy-
brat, co se mu líbí a co bude vyrábět. Maminky a babičky společ-
ně se svými dětmi a vnoučaty tvořily drobné velikonoční dekorace 
z papíru, pekly ze slaného těsta, zdobily vajíčka, vyráběly košíčky  
z proutí. Děti pracovaly s chutí a většina z nich obešla všechna sta-
noviště, takže si domů nesly plnou náruč velikonočních
drobností. 

Exkurze do Kovosteelu
Součástí školního vzdělávacího plánu naší mateřské školy je také  
výchova k ochraně životního prostředí . Děti se seznamují s tím, jak 
se mají správně chovat v přírodě, co přírodě škodí a co jí prospívá, 
jak se třídí odpad a kam se ukládá, jak se dále využívá. V dubnu naši 
předškoláci jeli na exkurzi do Kovosteelu ve Starém Městě. Po pří-
jezdu jsme nasedli do vláčku Steelinka a ten děti provezl po celém 
areálu.Na jednotlivých zastávkách a za výkladu pana řidiče děti po-
zorovaly různé stroje při práci s odpadem /drcení, lisování, přená-
šení velkými magnety atd./. Viděly, jak se ukládá nebezpečný od-

pad, jak se dále zpracovávají staré pneumatiky, plasty . Potom nás 
vláček zavezl k vzdělávacímu centru, kde se děti proměnily na zví-
řátka a pomáhaly při úklidu odpadků. Hravou formou se tak učily 
odpadky  třídit. A pak už hurá na pirátskou loď a na maják.Cestou 
si děti prohlédly zajímavé sochy z kovového odpadu. Z majáku se 
děti rozhlédly po celém areálu Kovosteelu a okolní krajině a na pi-
rátské lodi na ně čekal ukrytý poklad . Přestože nám počasí příliš 
nepřálo, všem se nám v Kovosteelu moc líbilo. 
Svátek matek v mateřské škole
Ve dnech 16. a 17. května se konaly v jednotlivých třídách  MŠ I,  
Olšovská ul. besídky pro maminky. V této době byl vzdělávací pro-
gram mateřské školy více zaměřen na rodinu, chápání funkce rodi-
ny, vztahy mezi členy rodiny a respektování pravidel slušného cho-
vání. Děti a paní učitelky se na besídku předem přiravovaly. Děti si 
zdobily trička na vystoupení, vyráběly pro maminky dárečky, pek-
ly se svými učitelkami perníčky na pohoštění. Po dvě květnové od-
poledne se mateřská škola naplnila nejen maminkami, ale i tatínky, 
prarodiči a sourozenci. Děti pro ně přednášely, zpívaly, tancovaly, 
cvičily a zahrály pohádku.A pak už se děti rozběhly ke svým ma-
minkám s dárečky a gratulací. Vystoupení našich nejmenších jistě 
chytlo za srdce všechny rodiče, babičky i dědečky.  Atmosféru to-
hoto slavnostního dne vystihují nejlépe slova jednoho chlapečka 
po besídce: „Paní učitelko, moje maminka je moc šťastná.“

Pekárková Marie
Mateřská škola I, Olšovská ul
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Zájezd do Litovle
SPS Jaroslav uskutečnil ve dnech 21. – 22. 4. 2012 zájezd do Litovle, 
kde probíhala nesoutěžní přehlídka amatérských pěveckých sou-
borů Canticum Litovel 2012, kterou pořádal pěvecký sbor Kantika 
spolu s jeho zřizovatelem - Městským klubem Litovel. Přehlídky se 
kromě pořádajícího sboru a SPS JAROSLAV účastnili pěvecké sbo-
ry PS Bernardini – Břidličná, SPS Senzakord – Litovel a SPS Uničov.
Snahou této přehlídky byla především podpora a udržení tradic ak-
tivního sborového zpívání. Na rozdíl od pasivní konzumace hud-
by, kterou nás zahlcují sdělovací prostředky a hudební agentury, 
dává prostor k aktivnímu zapojení. Kromě toho, že jednotlivé sbo-
ry měly možnost shlédnout a vyslechnout i jiná pěvecká sdruže-
ní, mohly se ve své další činnosti inspirovat i konkurenčními sbory  
a vyměnit si notové podklady a zkušenosti, které před ně staví den-
ní praxe v této činnosti.
Předsedové a dirigenti všech zúčastněných sborů byli přivítáni 
místostarostou města Litovel symbolickým přípitkem, a byly jim 
předány malé dárky pro členy sboru.
Nejvíce nás potěšilo, že náš sbor měl velký úspěch se skladbou, je-
hož autorem je náš bývalý člen a muzikant, na něhož se nedá za-
pomenout – pan Otakar Tesařík – Paráda tón. Předvedli jsme cel-
kem 5 skladeb v 15 - ti minutovém programu. S posluchači jsme 
se rozloučili známou Starosvětskou polkou za doprovodu ozembu-
chu, po jejímž provedení jsme od posluchačů rovněž byli odměně-
ni velkým potleskem. I naše paní dirigentka byla s naším vystoupe-
ním spokojená.
Po vystoupení všech pozvaných sborů zazněla společná skladba 
Canticorum iubilo. Zpívalo všech cca 130 účinkujících pod vede-
ním dirigentky Ireny Blektové z Litovle. Zajímavostí bylo, že všem 

sborům velely ženy, ani jeden sbor neměl jako dirigenta muže. Náš 
sbor patřil k početně největším a dokonce jsme zazářili největším 
počtem mužských hlasů. Ženská část sboru je na vás pánové pat-
řičně hrdá!!!!!
Po ukončení přehlídky bylo pro všechny účinkující připraveno bo-
haté občerstvení, při němž jsme si vyměňovali vzájemné zkušenos-
ti z oblasti sborového zpěvu. Při dobrém vínku a zpěvu za doprovo-
du harmoniky jsme se „družili“ se členy jiných sborů.
Kromě vystoupení jsme v  sobotu dopoledne společně navštívili 
barokní baziliku Navštívení Panny Marie na Svatém Kopečku u Olo-
mouce v době mše. Po mši se našemu Lukášovi podařilo zasednout 
za varhany a rozeznít je. Kdo ještě nikdy neslyšel jeho varhanní hru, 
může litovat. Rovněž jsme navštívili místní ZOO, která se řadí k nej-
atraktivnějším výletním místům regionu. Někteří nadšenci vyšlápli 
i místní vyhlídkovou věž se 128 schody a výškou 32 m.
V neděli dopoledne jsme společně zajeli na hrad Sovinec, kde se 
konal celodenní program velikonočních zvyků a tradic při vítá-
ní jara, spojený s řemeslným jarmarkem. Při prohlídce hradu jsme 
v rytířském sále k údivu našich spolunávštěvníků i průvodkyně „vy-
zkoušeli“ akustiku známou skladbou Ave verum od W. A. Mozarta.

Zájezd byl pro nás přínosem po stránce pěvecké – získaly jsme cen-
né zkušenosti do další práce, které bude v  letošním roce hodně. 
Rovněž byl pro mnohé z nás vypnutím od každodenních starostí. 
Strávili jsme krásné 2 dny v přátelském kolektivu, v němž není nou-
ze o legraci a dobrou náladu. A v neposlední řadě jsme se ctí repre-
zentovali město Bzenec.

Děkujeme všem našim příznivcům, a pokud rádi zpíváte – zkoušky 
máme vždy v úterý v 19:30 v zasedací místnosti Městského úřadu.



Bzenecká mariánská pouť
Program neděle 12. srpna 2012

  8:00 hod ranní mše sv.
  9:00 hod zpívané litanie
  9:15 hod řazení procesí u zámku
  9:30 hod průvod procesí se sochami přes náměstí ke kostelu
10:00 hod zpěv schóly
10:30 hod slavnostní mše sv.

Úcta k Panně Marii bzenecké
„Bzenčané chodívali na pouť na svatý Hostýn a na zpáteční ces-
tě se vraceli domů lesem zvaným Háj. Les byl tehdy velmi rozsáh-
lý. V tomto lese předzpěvák začal vždy zpívat Píseň k P. Marii bze-
necké, a starší poutníci ukazovali mladším místo, kde stával dub, 
na němž visel obraz P. Marie. Pověst vypravuje, že od onoho místa 
se rozléhal silný pláč. Voják, který v lese zabloudil, šel po hlase, až 
došel k dubu a viděl, jak P. Maria na obraze pláče. Spěchal to tedy 
oznámit Bzenčanům. Několik jich přišlo a přeneslo obraz P. Marie 
do Bzence. Ale obraz zmizel a octl se opět na dubu. Přinesli ho tedy 
po druhé do Bzence, ale obraz se vrátil zase na dub na své místo. 
Tehdy uviděli lidé od uherských hranic nad Bzencem neobyčejnou 
zář, že se domnívali, že město hoří. Když se zvěst o tom donesla do 
Bzence, vypravili se Bzenčané s velikým průvodem a družičkami a 
slavnostně přinesli obraz P. Marie z dubu do farního kostela a upev-
nili ho nad hlavním oltářem. Obraz již zůstal v kostele. Zbožní Bzen-
čané klekávali před obrazem, uctívali P. Marii, podivuhodným způ-
sobem k nim přinesenou, a P. Maria se jim odměnila mnohými zá-
zraky, především zázraky uzdravení.“ (podle brožurky Úcta P. Marie 
bzenecké a původ její, farář Ferdinad Břeský)
„Ach, jak šťastné Bzenec město, šťastná hora, přední háj – požeh-
nané jest to místo, ten všechen bzenecký kraj“, tak zní slova prasta-
ré písně našich předků k P. Marii bzenecké. Úcta k P. Marii bzenecké 
je velmi stará, a je v našich rukou, aby zůstala i nadále živá. V Pamě-
tech města Bzence P. Josefa Hanáka se dočteme: „Původ bzenecké 
pouti je zastřen mlhami minulosti. Koná se každoročně velmi oká-
zale.“ Každý rok na pouť přichází poutníci z Domanína, Moravského 
Písku, Těmic, Vracova a Žeravic, aby se zúčastnili průvodu se socha-
mi, uctili tak Matku Boží P. Marii a společně slavili slavnostní mši sv. 
Letošní bzenecká mariánská pouť je teprve před námi. Římskoka-
tolická farnost Bzenec Vás tímto na ni již teď srdečně zve.

Bzenecká Pouť 2012
PÁTEK 10.8.2012
20:30 - 21:20 MISTAKE
21:30 - 23:00 MANDRAGE 
23:00 - 02:00 DJ P.KOPČIL (KISS PUBLIKUM)

SOBOTA 11.8.2012
13:30 - 16:00 DJ SIMENS (Dětská diskotéka + soutěže)
16:00 -17:10 SIDE EFFECT
17:20 -18:20 KOE
18:30 - 20:00 KOMICI s.r.o. + kouzelník
20:15 - 21:25 A. BRICHTA
21:30 - 21:50 FIRE SHOW
22:00 - 23:10 MIG 21
23:20 - 00:45 TEAM revival
DOPROVODNÝ PROGRAM:
- DRAVCI
- KOŠT KVAŠÁKŮ

Ráda jezdím na prázdninové kurzy zobcové flétny, které se kona-
jí na různých místech naší republiky. A moc mě mrzelo, že děti ne-
mají možnost obohatit svůj život poznatky z krásného muzicírová-
ní. Oslovila jsem tedy svého kolegu ze ZUŠ Martina Fukana a svou 
spolužačku z konzervatoře Astrid Schnittnerovou, zdali by nechtěli 
společně se mnou vytvořit prázdninový kurz. Oba s nadšením sou-
hlasili. Proto vzniklo 1. Prázdninové pískání pro radost, které se ko-
nalo v červenci 2010.
Zde jsme vytvořili malé flétnové soubory. V letošním roce se bude 
konat 3. ročník Prázdninového pískání pro radost ve dnech 9. 7. – 
13. 7. 2012, kurz je určen všem lidem, co mají rádi hru na zobcovou 
flétnu, není omezen věkem, ani dovednostmi. Je také vhodný pro 
děti, které by chtěly začít hrát na zobcovou flétnu. Děti mohou vy-
zkoušet, jestli je pro ně tento nástroj jejich srdeční záležitostí. 
Pro více informací o Prázdninovém pískání navštivte naše webové 
stránky www.piskaniproradost.wz.cz 

učitelka ZUŠ L. Ligase - Marta Gráfová

- PROHLÍDKA ZÁMECKÝCH SKLEPŮ (Zámecké Vinařství)
- SKÁKACÍ HRAD…

NEDĚLE 12.8.2012
V PRŮBĚHU DNE EKOJARMARK A FARMÁŘSKÉ TRHY
od 20:00 TANEČNÍ ZÁBAVA ARTEMIS

POŘADATEL SI VYHRAZUJE PRÁVO NA ZMĚNU PROGRAMU !

Jak trávit prázdniny nebo dovolenou aneb 
Prázdninové pískání pro radost 2012
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VÝTVARNÝ  OBOR SE ZAMĚŘENÍM  
NA POČÍTAČOVOU GRAFIKU 

Jak jsme Vás informovali již minule, na základní umělecké škole Lu-
bomíra Ligase ve Bzenci se již druhým rokem pořádá pro žáky a zá-
jemce inovovaná výuka modulu uměleckého oboru s názvem – vý-
tvarný obor se zaměřením na počítačovou grafiku. 
Také jste se již dočetli, že výuka probíhá v nové učebně na kultur-
ním domě ve Bzenci, která je vybavena ICT se speciálními grafic-
kými softwary a interaktivní tabulí.  Žáci výtvarného oboru, rozdě-
lení do dvou skupin dle věku, zpracovávají různá témata a nápa-
dy výtvarně zaměřená a zpracovávají je ve školních PC. Při společ-
ných pracích se nechává velká část prostoru na vlastním nápadu 
a zpracování, vymyšlení nové předlohy či netradičního zobrazení, 
které pak přenášíme do počítačové podoby. S využitím internetu 
a obrázků z něj oživujeme vlastní kresby a vytváříme tak prostor 
na srovnání se skutečností. Žáci se vlastně malinko nevědomky učí 
pracovat se staženými soubory, upravovat je a přetvářet a tím roz-
šiřují své dovednosti v oblasti výpočetní techniky ruku v ruce s vý-
tvarným vzděláním. Pokroky, které žák během roku udělá, jsou vel-
mi znatelné a jejich výsledné práce jsou na solidní úrovni. Dá se 
říci, že je to generace stvořená pro práci s ICT a PC, a proto by se 
měla do výuky a vzdělání každého dítěte dostat i špetka výtvarné-
ho citu, i když je to právě přes PC.

Od nového školního roku v září 2012 opět bude otevřen buď je-
den nebo dva kurzy tohoto výtvarného oboru se zaměřením na 
počítačovou grafiku. Přihlásit je možné již teď přímo na ředitelství 
ZUŠ  Bzenec.

Dále připravujeme:
počítačové kurzy (ovládání PC, internetu apod.)….pro začáteční-
ky, dospělé i seniory

počítačové kurzy - zaměřené na základní grafické programy
- základy office
- konstrukční programy 2D kreslení
- 3D modelování
- apod.
To vše v plně vybavené  učebně na kulturním domě ve Bzenci ( pod 
hlavičkou ZUŠ Bzenec).

Proč studovat hudbu?

V dnešním světě jsou děti vystaveny velkému tlaku, který je nutí  
k dosahování výborných studijních výsledků. Proto se někteří rodi-
če sami sebe ptají, zda má smysl vynakládat čas, prostředky a ener-
gii spojené s výchovou hry na hudební nástroj. Je pravda, že jde 
o velmi zdlouhavý proces, ale toto vynaložené úsilí je dnes smyslu-
plnější než kdy předtím. 
Kromě samotné radosti z hudby nás vede k výuce hry na hudební 
nástroj i ještě jiná věc. A to vývoj mozku dítěte. Pedagogové dnes 
sami připouštějí, že vzdělání ve školách je příliš verbální a zamě-
řené na levou hemisféru mozku, kdežto hraní na hudební nástroj 
podporuje rozvoj, dnes tak zanedbané, pravé hemisféry. Tím tak 
hra na nástroj přispívá k celkové vyváženosti zatížení mozkových 
hemisfér. Děti se učí jemné motorice při ovládání jakéhokoliv hu-
debního nástroje.  Podle mých zkušeností je nejvýhodnějším ob-
dobím pro zahájení výuky na nástroj předškolní věk.. V tomto „hra-
vém věku“ u dětí nastává postupné navykání na nějakou povin-
nost a odpovědnost za přípravu do „hudebky“. Děti pak zvládají 
lépe přechod ze školky do školy. Není to pro ně až tak velký šok, 
kdy najednou někdo po nich něco stále chce a oni si chtějí ještě 
hrát.
Postupné ovládnutí hudebního nástroje posiluje sebevědomí.  
Z výzkumu na středních a vysokých školách vyplynulo, že studenti 
kteří v mládí ovládali hru na nástroj, získali přirozeným způsobem 
motivaci a sebekázeň, která jim dávala menší pravděpodobnost  
k předčasnému ukončení studia.
Výzkumy také potvrzují, že naslouchání klasické hudbě napomáhá 
intelektuálnímu rozvoji nemluvňat a malých dětí. Pokud tohle způ-
sobuje naslouchání hudby, o kolik účinnější je její aktivní provozo-
vání?! Učení hře na nástroj zahrnuje tělesné a duševní procesy, kte-
ré pozitivně ovlivňují tělo, vědomí i podvědomí. 
V dnešní době, kdy děti mají stále více volného času, který tráví po-
většinu před počítačem nebo TV je provozování hudby krásným 
vyplněním tohoto času. Člověk, který hraje na hudební nástroj, 
chápe hudbu zcela jinak než ten, kdo si hru na hudební nástroj ni-
kdy neosvojil. „Kéž bych se byl naučil hrát na nějaký hudební ná-
stroj,“ je jistě jeden z nejsmutnějších povzdechů, jaký můžeme sly-
šet v pozdějších letech života. 

Martin Fukan - učitel ZUŠ L. Ligase Bzenec
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HASIČI - rok 2011

Organizace má 41 členů dospělých, z toho 11 žen a 16 mladých čle-
nů do 18 let. V naší jednotce je evidováno 12 členů. Členové s od-
bornou způsobilostí se pravidelně jednou za rok zúčastňují cyklic-
ké odborné přípravy u Hasičského záchranného sboru v Hodoní-
ně. Členové zásahové jednotky jsou také proškoleni jako nosite-
lé dýchací techniky. Celkem je oprávněno nosit dýchací techniku 
7 členů zásahové jednotky. Zatím jsou ve vozovém parku zařaze-
na 3 výjezdová vozidla ( Tatra 815 CAS-32, Škoda 706 CAS-25, Avia 
30 DA-12).
V loňském roce bylo na technice odpracováno 207 hodin. Do Tat-
ry se nainstalovala malá elektrocentrála. Vyrobil se držák na moto-
rovou pilu a připevnil i variabilní vyprošťovací nástroj, dále byl zho-
toven osvětlovací stožár 2x500 W, aby bylo možné za tmy osvět-
lovat místo zásahu. Bylo vyrobeno 7 kusů držáků na halogenová 
světla do vozidel. Na Tatru se namontoval nový zábleskový maják 
místo stávajícího rotačního. Technik strojní služby mne informo-
val o technickém stavu vozidla Škoda 706 CAS-32. Vozidlo nebu-
de přistaveno na STK, protože jeho technický stav už nedovoluje, 
aby bylo v dalších letech zařazeno do výjezdu. Důvody : vadná pře-
vodovka, mazací tlak motoru nevyhovující, špatné brzdy, bubny 
obložení, brzdové válcem vůle řízení posilovače. Cisterna korodo-
vaná, i přes sváření teče, čerpadlo cisterny vyběhané (nefunkční). 
Oprava těchto komponentů by byl nákladná a neekonomická. Pro-
to jsem informoval starostu, aby bylo možno zakoupit nové vozi-
dlo značky Tatra 815 4x4 v provedení s dlouhou kabinou, aby bylo 
možno přepravit více hasičů k zásahu a mohly se do vozidla nain-
stalovat agregáty, které byly zakoupeny. Toto vozidlo by bylo svou 
výbavou určeno na požáry rodinných domů. Stávající Tatra je urče-
na převážně na hašení lesních požárů. Nehledě na obsazenost ka-
biny. Nestalo se ani jednou, že by jsme kvůli technickému stavu vo-
zidel nevyjeli k požáru.
V loňském roce jsme z  rozpočtu města i z dotace Jihomoravského 
kraje dokoupili další vybavení (přetlakový ventilátor Papin, zdra-
votnický batoh, zásahová obuv, pracovní stejnokrok, proudnice 
turbouniverzál, proudnice turbomatik, zábleskový maják).
Naše jednotka také čerpala vodu z bzeneckého rybníka, dělala po-
řadatelskou službu při různých akcích. Účastnila se také dětského 
dne ve Bzenci, ale také leteckého dne ve Veselí nad Moravou. 
Naše organizace byla v loňském roce organizátorem okrskové sou-
těže. Dne 10.7.2011 proběhla na hřišti za základní školou okrsková 
soutěž, kde si své síly změřily soutěžní jednotky ze Žeravic, Syroví-
na, Těmic a Bzence. Naše soutěžní družstvo se umístilo na 3. místě. 
Soutěže se zúčastnily také ženy a děti z jiných sborů.
V třetím čísle Bzeneckého zpravodaje bylo Radou města schváleno, 
že naší zásahové jednotce bude přidělena bývalá klubovna. Dopo-
sud se tak nestalo. Myslím si, že naše jednotka, která pomáhá spo-
luobčanům, by mohla mít svou vlastní klubovnu, kde by se moh-
la provádět školení členů. Je nedůstojné, aby naši členové sedě-
li v zimě v garáži a dýchali zplodiny z výfukových plynů. Je toho 
dost při různých zásazích, kdy musí naši členové dýchat různé je-
dovaté  zplodiny.

Činnost naší mládeže

Každý pátek mimo prázdnin se děti scházejí na pravidelných schůz-
kách, kde se připravují na soutěže. Podle možností se děti zúčast-
ňují soutěží. Na okresním kole v květnu se jim moc nedařilo. Skon-
čily na zadních místech, ale vezmeme-li v úvahu, že to jsou nováč-
ci, musíme před nimi smeknout. V podzimním kole „Závod požár-
nické všestrannosti“, který proběhl v Ratíškovicích a tím byl zahá-
jen nový ročník hry „Plamen 2011-2012“ byl náš kolektiv hodnocen 
na 12. místě z celkového počtu 25 kolektivů. Vedoucí mládeže jsou 
Klára Otépková a Kristýna Prosecká.
Igor Otépka - velitel sboru

POŽÁRY A CVIČEN V ROCE 2011

V loňském roce bylo celkem 26 výjezdů, z toho 2 technická cvičení, 
3 technické pomoci, 21 požárů.
Jednalo se o tyto události :
 3.1. požár rodinného domu Vracov (bez účasti)
 5.1. taktické cvičení radnice Vracov
 25.2. požár přístavku u nádraží Bzenec
 1.3. požár travního porostu Těmice nad vodojemem
 4.3. požár travního porostu Těmice nad vodojemem
 13.3. požár dřevěné chatky pod Kněží horou
 30.3. požár leda Bzenec-Rohatec (planý poplach)
 7.4. požár stohu Domanín
 24.5. požár lesa Vracov-Vacenovice
 31.5. požár trávy kolem trati Vracov
 29.6. požár trávy Bzenec-Olšovec
 1.8. požár rodinného domu Bzenec-Kolonie, ul. Průmyslová 258
 18.8. požár travního porostu kolem trati Bzenec-Rohatec
 19.8. požár travního porostu kolem trati Bzenec-Rohatec
 23.8. požár travního porostu mezi Bzencem a Vracovem
 3.9. technická pomoc při otevření bytu Bzenec, Horní nám. 28
 21.9. požár travního porostu Bzenec-Těmice
 30.9. požár travního porostu Bzenec-Olšovec
 1.10. požár kontejneru Bzenec (hotel Junior)
 2.10. požár rodinného domu Vracov, požár uhašen před příjezdem 
 21.10. taktické cvičení (požár v areálu dřevozpracující firmy p. Jiří-
ho Glosera v Moravském Písku)
 14.11. požár rodinného domu Vracov, ul. Komenského
 29.11. požár rodinného domu Bzenec, ul Vracovská 737
 10.12. technická pomoc )otevřená bytu Bzenec, ul. Tyršova 332)
 14.12. požár rodinného domu Vracov, ul. Vlkošská 800
 24.12. technická pomoc, spolupráce s Policií ČR, obvodním oddě-
lení Bzenec – pátrání po pohřešované osobě
Igor Otépka - velitel sboru
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Den matek
Dne 10. května 2012 se na kulturním domě ve Bzenci jako každý 
rok konalo vystoupení žáků základní školy pro maminky. Akci za-
hájila paní učitelka J. Jurečková milým proslovem, ve kterém se ne-
zapomněla zmínit o tom, že v těchto dnech slaví Marijánek 20. vý-
ročí od svého založení. Svůj název získal Marijánek podle voňavé-
ho koření.
Poté pozvala na pódium děti z nejmladší skupiny Marijánku – žáky 
1. a 2. tříd. Postupně vystoupil Marijánek II. a nejstarší Marijánek III. 
Kulturním domem zněly slovácké a slovenské písně a pódium se 
otřásalo dupotem, jak nadšeně jsme tančili. Po sadě Marijánku ná-
sledoval první blok zpěváků – šlo o vítěze soutěže Školní slavík. Pě-
vecká vystoupení vystřídaly nejmladší mažoretky v nových červe-
no-černých kostýmech. Tančily s hůlkami i s pompóny. Starší mažo-
retky měly na sobě modré kostýmy s barevnými květy. Poté zača-
li zpívat zpěváci, kteří také vyhráli soutěž Slavík. Tito byli starší než 
předešlí.  Po zpívání začaly tančit nejstarší mažoretky, které popr-
vé vystupovaly v oranžovo-černých kostýmech. Skladby byly ryt-
mické a vystoupení s pompóny bylo choreograficky velmi dobře 
zvládnuté.
Velký dík patří paní učitelce Jurečkové, paní učitelce Kosířové, panu 
učiteli Jurečkovi a paní Škodíkové za to, že s námi od začátku škol-
ního roku pilně nacvičovali. Všichni jsme tančili, jak nejlíp jsme do-
vedli. Tímto bych Vás chtěla pozvat na některé z našich dalších vy-
stoupení, kterých jistě nebude málo.
Johana Novotná, 7.B

Blahopřání k úspěchu v okresním kole  
Pythagoriády
Jak jsme Vás již informovali v článku ze 17. února 2012, úspěšní ře-
šitelé školního kola matematické soutěže Pythagoriáda postou-
pili do okresního kola. To se konalo 27. března 2012 v Hodoníně  
a účastnili se ho tři žáci třídy 5.B: Michal Brzica, Marie Koláriková  
a Martin Blažek. Michalu Brzicovi se podařilo v konkurenci  48 sou-
těžících obsadit 3. místo, ke kterému mu gratulujeme!

Bzenecké Vinobraní 2012
V  letošním roce Město Bzenec pořádá již dvacátý ročník Bzenec-
kého krojovaného vinobraní. Během dvaceti let se z malé městské 
slavnosti stala akce, vyhledávaná návštěvníky nejen z  celé České 
republiky, ale i ze Slovenska. I letos se můžete těšit na kvalitní pro-
gram a přípravný výbor BKV (vzhledem právě k 20. výročí) zvažuje 
oproti minulým letům udělat několik změn. Zatím je vše ve stadiu 
příprav, tak zatím ještě nic neprozradíme předem.

Program: 
Pátek 21.9. – střelba z historických zbraní, vystoupení ZUŠ, caruso 
ZŠ, Memento mori skupina šermu, hudební překvapení

Sobota 22.9.
Dopoledne: Mažoretky, soubory ZUŠ, dětské soubory,

Odpoledne: slavnostní krojovaný průvod, Slovácký soubor Kyjov, 
Danaj Strážnice, Gbelan Gbely, Světlovan Bojkovice, Ždáničan Ždá-
nice, Dechová hudba.   

Kinderiáda
Dne 11. dubna 2012 se děti 2. – 5. tříd zúčastnily soutěže v atleti-
ce – KINDERIÁDA v Břeclavi.
32 škol soutěžilo ve skoku dalekém, v běhu na 60m, hodu kriketo-
vým míčkem a ve štafetě 4x60m. 
V silné konkurenci brněnských škol jsme měli dobré výsledky.

Terezie Varmužová (2.A) - 5. místo ve skoku dalekém
Nicholas Woods (2.A) - 9. místo ve skoku dalekém
Další výsledky najdete na: 

PaedDr. Kosířová Miroslava 

Znáte dvouměsíčník Malovaný kraj?

Jde o nekomerční celobarevný vlastivědný a národopisný časo-
pis Slovácka, který začal být vydáván již v roce 1946. Dozvíte se v 
něm o historii této oblasti, místním folkloru, přírodě, zajímavých 
osobnostech, výtvarném umění, architektuře, archeologii, turisti-
ce a nejnověji též o tradičních lidových jídlech regionu. Samozřej-
mě nechybějí ani oblíbené vzpomínky pamětníků, kalendář kul-
turních a společenských akcí na jihovýchodní Moravě a pohled do 
obsahů periodik vydávaných v celé řadě obcí. Možnost poslat do 
časopisu svůj článek mají odborníci i občané se zájmem o historii  
a folklor svého domova.
Za několik desetiletí trvání Malovaného kraje neexistuje na Slo-
vácku vesnice nebo město, o kterých by se v časopise nepsalo, a 
to samozřejmě včetně Bzence a okolí. Stejně tak může být článek  
o Bzenci uveřejněn v některém z příštích vydání periodika

Malovaný kraj – to je tradice pojatá moderně. Můžete se o tom pře-
svědčit třeba na www.malovanykraj.cz, kde jsou podrobnější infor-
mace o časopise, či na www.publero.com, kde si kompletní ukáz-
kové číslo dvouměsíčníku lze prohlédnout v elektronické podobě.

Redakce Malovaného kraje, 17. listopa-
du 1a, 690 02 Břeclav (tel. 602 575 463; 
malovanykraj@seznam.cz) Vám na vyžá-
dání ráda pošle na ukázku výtisk časopi-
su zdarma přímo domů. Na uvedených 
kontaktech je možno vyřídit též před-
platné - jako dárek jej ocení např. i rodá-
ci ze Slovácka bydlící dnes mimo region.



Mc Donalds Cup
Ve středu 25. dubna 2012  proběhlo okrskové kolo soutěže ve fot-
balu McDonalds Cup ve Vlkoši.
Mladší žáci /1.- 3. třída/  vyhráli  zápasy  s  týmy Vracova, Vnorov  
a Vlkoše, získali 1. místo a postoupili do okresního finále.
To se konalo ve čtvrtek 3.května 2012 v Hroznové Lhotě. Naši mlad-
ší žáci vyhráli zápasy s  týmy Hroznové Lhoty, Dolních Bojanovic, 
Hodonína, ovšem poslední zápas byl náročný, prohráli s týmem Ve-
selí n. Moravou . I když Veselí n. Mor. také 1x prohrálo, rozhodoval 
vzájemný zápas, proto Bzenečtí skončili na 2. místě. 
Jen o vlásek jim uniklo krajské finále v Brně. Ale chlapci hráli vý-
borně, takže si zaslouží poděkování za vzornou reprezentaci školy.
Starší  žáci  /4.-5. třída/  se  v okrskovém kole rovněž snažili  získat 
cenné  body, vyhráli  nad týmy  Hodonína  a Vracova , prohráli  s Vl-
košem a Miloticemi.  Získali  3. místo. 
Za pěkným umístěním stojí nejen dobré výkony žáků, ale také prá-
ce paní učitelky M. Kosířové a trenérů p. O. Okénky a D. Růžičky.

Pohár rozhlasu 2012

Ve dnech 16. a 17. května 2012 se na městském stadioně v Kyjově 
uskutečnilo okresní kolo 44. ročníku Poháru rozhlasu v atletice pro 
žáky základních škol.
Ve středu závodili mladší žáci a mladší žákyně. Obě družstva naší 
školy vybojovala mezi dvanácti dalšími krásná 2. místa. Z jednotliv-
ců se nejvíce dařilo Marianu Gabrielovi, který vyhrál závod na 1000 
metrů a skončil na 2. místě ve skoku vysokém,  Radce Syrové, kte-
rá vyhrála běh na 600 metrů, a Monice Vévodové, která obsadila  
2. místo v běhu na 60 metrů.
Ve čtvrtek pak závodili starší žáci a žákyně. Chlapci opět nezklama-
li a skončili na 2. místě, kdy od postupu do krajského kola je dělilo 
pouhých 41 bodů. Z jednotlivců je třeba vyzvednout výkon Tomá-
še Zlámala, který vyhrál závod na 1500 metrů. Starší děvčata obsa-
dila v celkovém pořadí pěkné 6.místo.
Poděkování patří všem žákům a žákyním, kteří se závodů zúčastni-
li a vzorně reprezentovali naši školu.
Více informací o Poháru rozhlasu, stejně jako o dalších sportovních 
soutěžích, najdete na webových stránkách: http://assk.hodonin.
sweb.cz.

Mgr. Bc. Jiří Adamec

SOUTĚŽ V  AEROBIKU 5. května 2012

V sobotu dopoledne proběhla v tělocvičně ZŠ a MŠ Bzenec
soutěž  v aerobiku. Soutěžící byli rozděleni do tří kategorií.
 I. katelogie do 7 let, II. kategorie 8-10 let, III. kategorie 11-15 let.
Ve všech kategoriích předcvičovala cvičitelka Vendula Šmídová.
O přestávkách mohli diváci vidět vystoupení Piráti, One, two, three
/kroužek při ZŠ Bzenec/, mažoretky Sedmikrásky z Veselí n. Mora-
vou, Zumbu /Těmice/, moderní gymnastiku / Veselí nad Moravou, 
vystoupení dívek z TJ Sokol Bzenec a módní  přehlídku  sportov-
ních modelů p. J. Andrýskové. V programu byla zařazena i soutěž  
Miss Macarena, při které se dívky velmi snažily. 
Cílem této soutěže bylo podpořit  rozvoj sportovní  aktivity  u dětí. 
Aerobik, stejně jako jiné sporty, zlepšuje náladu, kondici, sebevě-
domí  a imunitu.  Je zdrojem skvělého  aktivního  odpočinku.
SPONZOŘI: Městský úřad Bzenec , SRPŠ při ZŠ a MŠ Bzenec, RM 
trans R. Maléř, p. T. Lagová Stavebniny Hapla, WIKY s.r.o ,  papír-
nictví PÁJA, ONYX  Klenoty, prodejna COOP Bzenec,   Sádrointeriér   
P. Šmach, p. Petr Trlida, SCANIA, Květinářství JASMÍNA D. Třísková, 
EXCALIBUR Bzenec

Výsledky soutěže:

I.kategorie
1. Lenka Lundová
2.Simona Mertová
3. Melánie Čadová
4.Kristýna Janásová
5. Klára Uhlířová
6. Tereza Sečkařová
7. Nicol Podraská
8. Natálie Doležalová
9. Nela Sigmundová
10. Karolína Patáková  

II.kategorie
1.Aneta Jemelíková
2. Viktorie Vykoukalová
3. Alice Jakšová
4. Sára Tomiová
5. Zuzana Batrlová
6. Valentýna Falešníková
7.Klára Hartmanová
8. Anna Říhová
9. Anika Čapková
10. Nicola Hebnarová

III.kategorie
1. Barbora Lagová
2. Lenka Hartmanová
3.Johana Novotná
4. Veronika Březíková
5.Simona Niklová
6. Kristýna Goliášová
Miss I.kat.- Tereza Sečkařová
II.kat.- Aneta Jemelíkov
III.kat.- Johana Novotná

Děkuji sponzorům a všem, kte-
ří se podíleli na organizaci této 
sportovní akce
PaedDr. M.Kosířová
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Zpráva o činnosti Policejní stanice PČR Bzenec

Policejní stanice Bzenec je nedílnou součástí Obvodního odděle-
ní Policie ČR Kyjov a zde sloužícími policisty jsou plněny stanovené 
úkoly v mnoha oblastech, zejména však na úseku ochrany bezpeč-
nosti osob, majetku a veřejného pořádku, a to na katastrálních úze-
mích měst a obcí - Bzenec, Vracov, Moravský Písek, Domanín, Těmi-
ce, Syrovín a Žeravice.
Plnění úkolů je na Policejní stanici ve Bzenci zajištěno policisty 
v nepřetržitém výkonu služby, a proto jsme pro občany i na tel. čís-
lech 518 384 333 nebo 724 275 038.
Co se týče dopadu trestné činnosti na spravovaném teritoriu, tak 
bylo policisty PS Bzenec  dokladováno v období 

od 1.1.2011 do 31.12.2011  celkem – 114 str. spisů , kde převládala 
zejména majetková tr. činnost, což z celkového nápadu tr. činnosti 
celého útvaru činí 21,07%
Za období od 1.1.2012 do 30.4.2012  se však jedná již o 62 tr. věcí, 
kde převládá majetková a násilná tr. činnost , a z celkového nápadu 
tr. činnosti celého útvaru činí 31,79%

V oblasti zjištěných přestupků bylo v období
 od 1.1.2011 do 31.12.2011 zjištěno celkem – 436 přestupků , které 
jsou páchány zejména v dopravě, majetku a v občanském soužití, 
což z celkového nápadu celého útvaru činí 27,73%. 
Za období od 1.1.2012 do 30.4.2012 bylo zjištěno 139 přestupků, 
kdy skladba je obdobná a z celkového nápadu celého útvaru činí 
30,88%.
Uvedená čísla ukazují na vzrůstající tendenci protiprávních jedná-
ní, která jsou odrazem současné situace v České republice. (např. 
nezaměstnanost, zvýšení cen zboží a služeb, snížení životní úrov-
ně obyvatelstva aj.)

Z případů, kde policisté PS Bzenec byli v letošním roce úspěšní, lze 
uvést  zejména tyto  případy:
- Vloupání do pískovny KM Beta v  Bzenci-Přívoze – zadržen  
 1 pachatel, zbývající 2 zjištěni dodatečně
- Vloupání do firem Homtex a OSEVA ve Bzenci-Kolonii  - zadrženi 
  2 pachatelé
- Vloupání do nákladních vozidel a krádeže nafty ve Bzenci,  
 Kasárnách  - zadrženo 6 pachatelů,  následně jim bylo prokázáno 
 celkem 17 skutků a to i na dalších místech okr. Hodonín
- Vloupání do stánku PNS ve Bzenci na náměstí Svobody – zjištěni  
 nezletilí pachatelé
- Výtržnictví a pokusy ublížení na zdraví zejména v  restauracích  
a barech ve Bzenci, Vracově a Žeravicích.

Co se týče současné doby, lze uvést, že se na našem teritoriu mno-
žily krádeže elektrických kabelů,  odložených jízdních kol, poškozo-
vání karoserií vozidel a vloupání do nedostatečně zajištěných ob-
jektů. Celorepublikově dochází ke krádežím OA zejména zn. Ško-
da Octavia, a proto apelujeme, aby si občané své věci řádně ulo-
žili a zajistili.
Rovněž občany upozorňujeme, že mezi obcemi Veselí nad Mora-
vou a Kunovice probíhá oprava vozovky sil. 1/55, která potrvá do 
měsíce října 2012. S ohledem na tuto skutečnost zaznamenáváme 
zvýšený průjezd vozidel Bzencem a Moravským Pískem a s blížící 
se turistickou sezónou očekáváme ještě další zvýšení hustoty sil-
ničního provozu a tudíž je nutné zvýšit pozornost a bezpodmíneč-
né dodržování pravidel silničního provozu a  tím omezit riziko mož-
ných dopravních nehod.  
Závěrem chceme poděkovat všem občanům, právnickým oso-
bám, firmám, orgánům a institucím, kteří nám pomohli a pomáhají 
v naší práci, tak abychom měli důstojné prostředí ve kterém chce-
me všichni v klidu pracovat a žít.

ppor. Miroslav Vašík
vedoucí Policejní stanice Bzenec
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Sbor pro občanské záležitosti se schází pravidelně jednou měsíčně. 
Má 13 členek, předsedkyní je RNDr. Jitka Jablonická.
Sbor se podílí na důstojném průběhu svatebních obřadů a vítání 
dětí do života.
V  roce 2011 bylo uzavřeno 23 sňatků, z  toho 4 obřady proběhly 
v kostele, 10 na zámku, 1 v zámeckém parku a 2 na Littneru. Zbý-
vajících 6 obřadů bylo vykonáno v obřadní síni Městského úřadu 
ve Bzenci.
V průběhu roku se také uskutečnilo vítání dětí do života, celkem 
pro 42 dětí narozených jak v roce 2010, tak v roce 2011. Tento ob-
řad se koná jednak v prostorách obřadní síně na městském úřadě, 
ale i na zámku. Rodiče byli členkami sboru osobně pozváni k slav-
nostnímu obřadu, ve kterém jsou děti zapsány do pamětní knihy 
města.
Památkou na tuto slavnostní událost zůstává dětem fotogra-
fie, znamení zvěrokruhu ze zlatého kovu – dle data narození  
a malý dárek. Maminky dětí obdrží květinu.

ZE ŽIVOTA NAŠEHO KLUBU
Náš Klub důchodců na DPS Horní nám. 54 nemá příliš dlouhou tra-
dici. Oficiálně byl založen po několika předcházejících pokusech o 
existenci klubu až v roce 2011 a to v podobě, v jaké se dnes nachá-
zí. Dříve vedl klub pan Šlahůnek, který však svoji funkci ukončil a 
tím byla i ukončena organizovaná činnost klubu. Dřívější členové 
se sice stále scházeli, ale činnost se soustřeďovala více na akce ná-
hodně domluvené. V létě r. 2011 několik našich členů přišlo s nápa-
dem dát našim schůzkám při kávě a povídání v zasedací místnosti 
určitý plán a organizaci. Zvolili jsme si výbor, sestavili plán činnos-
ti a podle tohoto plánu se snažíme usměrňovat i svoje aktivity. Ze 
začátku byly se všeho obavy, jak vše bude dopadat. Nikdo z nás ne-
měl a dá se říct, že nemá z podobné akce žádné zkušenosti.  Přesto 
se však náš klub má již čím pochlubit.
1. října 2011 jsme si důstojně připomněli Den seniorů. Bohužel byli 
jsme osamoceni a na tento den si na nás nevzpomněl již nikdo. 
V roce 2011 jsme již toho mnoho nestihli, snad až na hezké rozlou-
čení se starým rokem a přivítání roku nového.
Do roku 2012 jsme vstoupili s plánem učinit si tento rok zajímavý a 
rozhodně přitažlivější než roky předcházející. Naše schůzky jsme si 
slíbili zpestřovat různými tematickými přednáškami, případně pre-
zentacemi zboží z oblasti zdravotnictví, zdravé výživy, bezpečnosti 
a ochraně proti nezdravým vlivům současné společnosti, otázkami 
sociálními apod. Připomněli jsme si 7. března Mezinárodní den žen 
a tento jsme spojili i s pohoštěním a občerstvením. Před velikono-
cemi pí. Švédová instalovala v klubovně nádhernou výstavku ruč-
ních prací s velikonoční tematikou.
Naše poslední a v rámci našich možností i větší akce proběhla ve 
dnech 28. a 29. 4.2012. Na tyto dny jsme vyhlásili soutěž  „Bzenecký 
koláček – buchtička“. Trochu s obavami. Nikdo jsme nevěděli, jaký 
postoj k soutěži naše babičky zaujmou. Výsledek byl nad očekává-
ní. Z celkového počtu 20 členů klubu (z toho jsou 2 muži) se soutě-
že zúčastnilo 12 našich členek a celkově bylo vystaveno 21 ks nád-
herných výrobků do soutěže. Komise sestavená z  vedení Učňov-
ského střediska v oboru kuchař-číšník měla při výběru nejlepších  
3 výrobků těžkou hlavu. Přesto tato komise vybrala tři výrobky  

a zde jsou vítězové :
1. místo paní Marie Sommerová
2. místo paní Františka Dubná
3. místo paní Alena Bratkovičová
Vítězky byly slavnostně vyhlášeny v  neděli v  odpoledních hodi-
nách v zasedací místnosti, ihned po postavení májky před vcho-
dem do DPS. 
A budoucnost ? Konec července – zájezd na Bukovanský mlýn. Září 
– výstavka květin a bylin v zasedací místnosti. Říjen – Mezinárod-
ní den seniorů. Listopad – přednášky o zdraví, zájmové akce, kvízy, 
hry apod. Prosinec – předvánoční zdobení (zdobení stromečku, vý-
roba ozdob a dárků).
29.12. – rozloučení s roce 2012 (veselé povídání, masky vítány, dob-
ré pití a pikantní jednohubky a hlavně dobrou náladu).
Členové klubu si budou během roku připomínat půlkulatá a kula-
tá výročí narození svých členů a k těmto výročím jim vysloví bla-
hopřání.

Vedoucí klubu – Pavel Hlávka

Členky Sboru pro občanské záležitosti při významných životních 
jubileích (80, 85, 90 a více let) navštěvují jubilanty a předávají jim 
jménem Městského úřadu a Sboru pro občanské záležitosti malý 
dárek (kytičku a bonboniéru). Následně je tato  skutečnost zveřej-
něna ve Zpravodaji města Bzence, ale jen u občanů, kteří k tomuto 
dají svůj písemný souhlas. V roce 2011 to bylo celkem 50 jubilantů.
Každoročně na podzim zajišťuje Sbor pro občanské záležitosti be-
sedu s občany města staršími 78 let v jídelně hotelu Junior, které se 
také zúčastňují představitelé města. Na tuto besedu jsou občané 
osobně zváni členkami sboru. Z 200 pozvaných se této besedy zú-
častnilo 120 občanů.
Společného soužití 50-ti let se dožily 4 manželské páry, 60-ti let se 
dožily rovněž 4 manželské páry, přičemž 4 z těchto párů měly zá-
jem o vykonání slavnostního obřadu, ostatním byla zaslána gratu-
lace starosty města a předsedkyně sboru.

Bc. Jaroslava Hrušková

Zpráva o činnosti Sboru pro občanské záležitosti
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Loučíme se s občany, kteří opustili naše řady :

Battovou Marií, Zahradní 1108 – 79 let

Brdíčkovou Růženou, Baráky 147 – 89 let

Gablasem Benjaminem, Horní nám 54 – 60 let

Grochalovou Agnesou, Na Falaříkách 1404 – 82 let

Holčíkovou Evou, nám. Svobody – 78 let

Hudečkovou Marií, Veselská 569 – 88 let

Chvátalem Janem, Veselská 1211 – 65 let

Mičulkou Karlem, Sokolská 1207 – 60 let

Miltákem Michalem, Průmyslová 1156 – 81 let

Murckovou Marií, Nádražní 1109 – 84 let

Navrátilovou Jarmilou, J.Hanáka 1147 – 80 let¨

Nejezchlebovou Libuší, K.H.Borovského 58 – 89 let

Plachou Marií, Krátká 761 – 82 let

Prokešem Ignácem, P.O.Hviezdoslava 561 – 83 let

SPOLEČENSKÁ  KRONIKA
Blahopřejeme všem,
kteří nyní oslavují svá významná životní jubilea :

80 let
Eliášová Františka
Kudrna Jiří
Pochylá Marie
Pospíšil Josef
Urbanová Jaroslava
Zigo Josef

85 let
Čejková Marie
Hušek Alois
Chmelařová Ludmila
Ventrčová Ludmila

90 let
Pírková Anna

92 let
Jurečková Marie
Ženatová Věra

Vítáme tyto malé bzenecké občánky :

Basovníka Viktora

Briefa Vojtěcha

Höhna Daniela

Prause Pavla

Tomana Ondřeje

Tomka Lukáše

Vrzalovou Adinu

Uzavřené sňatky :

Černoch Martin a Kolářová Pavla, Polešovice 692

Vzpomínka na Karla Mičulku
Poslední březnovou sobotu se sešla na chatě v Chřibech, na Trnáv-
kách nedaleko Buchlovic, parta lidí, kteří řadu let společně putu-
jí horami a vydávají o nich svědectví v ediční řadě knížek Chřiby 
záhadné a mytické – členové Expedice Chřiby. Jedním z účastníků 
schůzky byl i Karel Mičulka ze Bzence. Původně samotářský pout-
ník, který v Chřibech trávil každou volnou chvíli, byl nejdříve prů-
vodcem k  nám neznámým lokalitám, až postupně před několika 
lety splynul s naším kolektivem. Tichý, jak se od člověka pohybují-
cího se v přírodě očekává, až uzavřený, znal mnohá místa, kudy ne-
vedou žádné turistické cesty. Skromný a věrný kamarád, milovník 
piva a chřibských záhad, nikdy se neprosazoval, ale na ohníčcích 
v očích bylo vidět, že věděl a znal více, než dával najevo.
 Na zmíněné schůzce jsme plánovali oslavy 10. výročí vzniku expe-
dice a Karel se s námi na ně velice těšil, stejně jako na vydání dal-
ších dílů naší chřibské edice. Tehdy mi vyprávěl o knize, na které 
pracuje, a v níž se vyjadřuje k některým záhadným chřibským loka-
litám, jako je Králův stůl nad Modrou nebo proslulé stupavské ná-
hrobní kameny. Vydání své knihy se, bohužel, už nedočká. O veli-
konočním pondělí jsme se dověděli smutnou zprávu – den před 
tím, 8. dubna, náš kamarád Karel Mičulka náhle a nečekaně zemřel. 
Bylo mu teprve šedesát let. Už se neprojde Chřiby, které tolik milo-
val. Jeho tajné stezky zůstanou opuštěny a nám zůstává jen vzpo-
mínka na přemýšlivého poutníka, který krok za krokem poznával 
svět a přírodu Chřibů. Svoje svědectví však již sdělit nestačil. Při na-
šich cestách horami na něj budeme vždy s úctou vzpomínat.

PaedDr. Jiří Jilík
Expedice Chřiby
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PARKOVÁNÍ VE BZENCI
Občané města Bzence, prostřednictvím Bzeneckého zpravodaje 
Vás chci za město Bzenec informovat o skutečnostech týkajících 
se parkování.
Při pochůzkách městem se stále více setkávám s nevhodně zapar-
kovanými vozidly, tj. vozidly stojícími na zeleni, chodnících apod. 
Jedná se zejména o auta u rodinných domů při hlavní silnici, kdy 
majitelé využívají zatravněné plochy před domy, či mezi chodní-
kem a silnicí. Tato plocha má pouze vytvářet zeleň ve městě, nikoliv 
však není určena pro parkování (to jistě všichni i majitelé těchto vo-
zidel vědí). Vyjeté koleje od pneumatik esteticky hezky nepůsobí.
Vzhledem k  tomu, že tento zlozvyk se sále více rozmáhá, nezbý-
vá nic jiného, než s tím něco udělat. Chci Vás proto informovat, že 
v současné době již probíhají kontroly u takto nevhodně zaparko-
vaných aut. Při zastižení automobilu stojícího na zeleni, chodní-
ku či na jiném místě než určeném pro parkování, bude ponecháni 
upozornění, kdy zároveň bude pořízena fotodokumentace se stát-
ní poznávací značkou. V případě, že se situace bude opakovat, ma-
jitel auta obdrží písemnou výzvu. Pokud ani v tomto případě ne-
dojde k nápravě, bude věc předána komisi k projednávání přestup-
ků města Bzenec, kde majiteli vozidla bude hrozit finanční pokuta. 
Občané města, žádám Vás, neparkujte, prosím,  svá vozidla na plo-
chách, které nejsou pro tento účel určeny! Vyhněte se tak nepří-
jemnostem spojeným později se správním řízením. 
Tam, kde došlo ke zničení zeleně či poškození např. chodníku nebo 
obrubníku v souvislosti s parkováním, najížděním k domu či otáče-
ním, dejte tento majetek do původního stavu!
V případě, že nemáte jinou možnost než parkovat na zeleni, veřej-
ném prostranství, uplatněte na městském úřadě žádost o povole-
ní k parkování. Rada města Bzenec při svém zasedání o žádosti roz-
hodne, případě stanoví podmínky k povolení.
Ze šetření bylo zjištěno, že u některých případů lze vozidlo zapar-
kovat na jiném místě, pouze o několik metrů dále od domu. Majite-
lé vozidel však již jen z pohodlnosti nevidí jiné řešení …
Věřím, že tento článek donutí alespoň k zamyšlení ke shora uve-
dené problematice a ti, kterých se to týká, vynaloží úsilí tento pro-
blém řešit.

Jana Ryšková - odbor životního prostředí

OIK TV INFORMUJE
Vážení čtenáři,
dovolte mi, abych touto formou podal doplňující informace k re-
gionálnímu informačnímu kanálu OK TV – Bzenec. Městský infoka-
nál, který je vysílán v rámci sítě kabelové televize, má svůj pevně 
daný, časový rozvrh. Mimo pondělí, kdy vysílání startuje až v 18 ho-
din, městské videozáznamy spolu s městskými zprávami jsou vysí-
lány nepřetržitě.
V pravidelných časech 7:00, 10:00, 12:30, 16:00, 18:00, 20:00 a 22:00 
je vysílán 60 minutový blok, který obsahově vyplňuje OIK TV. V prv-
ní polovině se vysílá pořad ERTÉČKO. Jedná se o výběr toho nejlep-
šího z regionálních zpravodajství celé České republiky za uplynu-
lý týden. Zbývající čas je vyplněn dokumentárním pořadem s ce-
lonárodní tématikou. Tyto časy musíme dodržovat, abychom plni-
li podstatu licence, kterou nám udělila Rada pro rozhlasové a tele-
vizní vysílání.
V časech 8:00, 11:00, 13:30, 17:00, 21:00 a 23:00 je 60 minut věno-
vaných záznamům města Bzenec.
Třetí skupinou časů jsou následující čtyři: 6:15, 9:15, 15:15 a 19:15. 
Délka těchto sekvencí je 30 minut a jsou zde nejdůležitější městské 
zprávy ve formě textu. Tyto zprávy jsou samozřejmě zařazeny i ve 
smyčce VIDEOTEXTOVÉ.
Ve zbývajících časech je tzv. VIDEOTEXT. Jedná se o smyčku infor-
mací, která vyplňuje zbytek vysílání. Složení smyčky včetně doby 
trvání jednotlivých rubrik je následující: městské zprávy (10 min), 
TV program na aktuální den (1 min), občanská inzerce (1:20 min), 
TV program následujících dní (4:30 min), kabelová televize (1 min), 
HBO (5:10 min). Plus jednou za 60 minut je na konci regionální re-
klamní oddíl, kde je komerční inzerce místních podnikatelů a firem 
s délkou 2:34 min.
Doufám v  to, že se mi podařilo ještě více dostat do podvědomí 
všech diváků OIK TV – Bzenec časový rozvrh infokanálu. Věřím, že 
teď bude vše ještě srozumitelnější a zachováte nám svoji přízeň.

Za OIK TV s.r.o. s přátelským pozdravem
Michal Broulík

Z pera našich čtenářů

NESMYSLNÁ
Propadám se do hlubin světů,
kde připadám si maličký.
Spím na louce z jarních květů,
a proto píšu básničky.

Tvou ruku tiše pročítám,
píšeš sbohem, nevím proč.
Vůni stromů dobře znám,
no tak hochu, klidně skoč.

Já sním o tobě každou noc,
a poslouchám, jak duní hrom.
Však nevím jak, já nemám moc,
nechat vyrůst v poušti strom.

Petr Prosecký

POZVÁNKA
 
Dne 10.8.2012 v 17,00 hodin v kapli u židovského hřbitova vystou-
pí taneční skupina Rut z Prostějova.
Provede nás židovskými svátky celého roku. Mluveným slovem 
bude provázet vedoucí skupiny paní Štefková.
Na Vás, kteří na kulturních akcích, spojených s židovskou kulturou 
nikdy nechybíte, i na Vás, nové návštěvíky se moc těší Lubomíra 
Tvrdoňová.
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Dřevorubecká soutěž překvapila
Ve dnech 17. až 19. dubna  proběhlo na Střední lesnické a rybář-
ské  škole ve  Bzenci mistrovství ČR – Dřevorubec Junior 2012. Ten-
tokrát s mezinárodní  účastí. Soutěže v dovednostech s motorovou 
pilou se zúčastnilo 9 lesnických škol z ČR a dále Lesnická střední a 
vysoká škola z litevského Kaunasu, Střední lesnická, dřevařská a ry-
bářská škola z bulharského Tetevenu, Střední škola lesnictví a lo-
vectví ze srbského Kraljeva a Střední odborné učiliště ze sloven-
ského Tvrdošína. Velmi pěkné počasí, zdařilá příprava a silná kon-
kurence umožnily dosáhnout některým závodníkům pěkných bo-
dových hodnot. Celá soutěž byla pořádána podle mezinárodních 
pravidel a vítězové postoupili na mistrovství republiky profesioná-
lů. Poprvé se předvedla disciplínou Odvětvování přímo na bzenec-
kém náměstí. Překvapení občané viděli co chlapci umí. A bylo se na 
co dívat. Soutěžící přišli povzbudit žáci ze základních škol ve Bzen-
ci a Moravského Písku, kteří si rovněž zasoutěžili v doprovodných 
disciplínách. Přišla také školka, přijela Česká televize a komentá-
tor z  rádia Dyje nevěděl o čem hovořit dříve. Průběh soutěže to-
čil i filmoval štáb režiséra Koudelky, který pozvalo sdružení České 
ručičky. Vítěz ze Střední lesnické školy ve Žluticích společně s vítě-
zi z obdobných soutěží po celé ČR obdrží zlatou plaketu „České ru-
čičky“ zřejmě z rukou samotného prezidenta republiky na galave-
čeru 20.6.2012  v Brně.
Na závěr přijel a zazpíval svou novou píseň i absolvent školy z Pří-
vozu, zpěvák vítěz X faktoru Jirka Zonyga, který předal hodnotné 
ceny všem soutěžícím. Vítězové si domů odvezli 4 motorové pily a 
všichni pěkné vzpomínky a nové kamarády.

Výsledky soutěže
1. SOUL Tvrdošín
2. SŠHaL Frýdlant
3. SŠLaR Bzenec 2
4. SŠZaL Frýdek-Místek
5. VOŠL a SLŠ Bedřicha Schwarzenberga Písek
6. SOŠLaS Šternberk
7. SLŠ a SOU Křivoklít
8. SLŠ Žlutice
9. Kaunas Collage
10. PGGSD Sava Mladenov Teteven
11. SŠLaR Bzenec 1
12. SOŠ Nové Město na Moravě
13. SOU Sedlčany
14. SLŠ a SOŠS Šlukov
15. Sumarska škola Kraljevo
Poděkování patří sponzorům bez jejichž přispění by soutěž nepro-
běhla.
Hlavním sponzorům:  lesnické firmě Petra Hodonín s.r.o., firmě 
Husqvarna Praha, firmě Decro Bzenec a KM Beta Bzenec, dále fir-
mám: Stamos Uherské Hradiště, Kovostamos Uherské Hradiště, 
DYAS.EU a.s. Uherský Ostroh, Kloboucká lesní s.r.o., Lesy Horňác-
ko s.r.o.,  Žaluzie Ventrča Bzenec,  Hapla Stavebniny Bzenec,  Buko-
tec s.r.o. Strážnice,  Zahradní technika Michna st. Strážnice,  Požár-
ní technika Michna ml. Strážnice,  Zeta Petrov,  MG Centrum Goli-
áš Bzenec, Elektro Lžičař Strážnice, Unikov Moravský Písek, Pap Oil 
Moravský Písek, ŘEZNICTVÍ UZENÁŘSTVÍ Karel Kusák Bzenec, Sys-
com Bzenec, Araver.cz Strážnice, Rapa Bzenec, Kvart elektro Bze-
nec, Alnus Strážnice, Železářství Hořák Strážnice, LČR Strážnice, Vo-
do-topo Pecha Strážnice, p.Iš Elektro Vracov, p.Furiš malířství Stráž-
nice, Šohajka Strážnice, Chateau Bzenec, OREGON, RI okna Bzenec, 
Vrublová - pracovní oděvy Frýdek-Místek, Rádio Dyje Břeclav, Vi-

nařství JUDr. Ďurinová Bzenec,  Petr Hobža Strážnické brambůrky  
Strážnice.

Výsledky dřevorubec Junior 2012
Celkové pořadí družstev
1) SOUL Tvrdošín
2) SŠHaL Frýdlant
3) SŠLaR Bzenec 

Celkové  pořadí jednotlivců

1) Jakub Zoššák – SOUL Tvrdošín
2) Štefan Kosmeľ – SOUL Tvrdošín
3) Tomáš Cigánek – SLŠ Žlutice

Pořadí v mistrovství České republiky žáků  
lesnických škol v práci s motorovou pilou  
Dřevorubec Junior.

1) Tomáš Cigánek – SLŠ Žlutice
2) Josef Dobeš – SŠLaR Bzenec
3) Lukáš Vilhelm – SŠHaL Frýdlant
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Vybíjená – Jarní turnaj
Každý třídní učitel může potvrdit, že žáci na prvním stupni milují 
v hodinách tělocviku vybíjenou.
Letošní páťáci se umístili v  okresním finále celostátní soutěže ve 
vybíjené Preventan Cup v Hodoníně na pěkném pátém místě.
16.5.2012 si tito žáci poměřili síly na VII. ročníku Jarního turnaje ve 
vybíjené ve Veselí nad Moravou. Z pěti zúčastněných škol se bze-
neckým žákům podařilo turnaj vyhrát a přivézt zlaté medaile. Jak 
byli šťastni, vidíte na fotografiích.

Mgr. Ivanka Jochová

Práce žáků v chemickém kroužku při ZŠ 
a MŠ Bzenec
Již třetím rokem nabízí naše škola možnost navštěvovat chemický 
kroužek, který je určen pro žáky devátých  tříd.
Kroužek může navštěvovat každý, koho baví experimentovat – to 
znamená zkoumat, objevovat a určovat chemické látky, o kterých 
se učí v hodinách chemie.
Vedle laboratorních cvičení si tak žáci mohou získané teoretické 
znalosti ověřit i prakticky. Kroužek probíhá dvakrát týdně a v letoš-
ním školním roce ho navštěvuje 18 žáků devátých tříd.

Ing. Marie Horvatová

MĚSTSKÁ KNIHOVNA INFORMUJE
Městská knihovna oznamuje svým čtenářům, že v době od 2.7. do 
10.8. 2012 (z důvodu revize knihovního fondu, kterou nám nařizu-
je zákon č. 257/2001 Sb. ) bude uzavřena.
Půjčovní doba do konce prázdnin bude vždy v pondělí a ve čtvrtek.
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Milé sestry, milí bratři, vážení hosté,

před pár dny – 11. dubna letošního roku se bzenecký Sokol dožil 
130 let. Je pro mne velká čest, že tu s Vámi stojím jako starosta spol-
ku s tak dlouholetou tradicí.
Několik generací budovalo naši tělocvičnou jednotu, postupně 
mladší přicházeli na místa starších a ti pak tuto pomyslnou štafetu 
sokolství předávali dál. Všem těm, kteří již mezi námi nejsou, patří 
velký dík za vše, co pro bzenecký a nejen bzenecký Sokol vykona-
li. Prosíme všechny přítomné, aby povstáním chvilkou ticha vzdali 
čest zemřelým sestrám a bratřím.
Je tomu již 150 let (roku 1862), kdy skupina osvícenců pod vede-
ním Jindřicha Fügnera a doktora Miroslava Tyrše dala základ vzniku 
Tělocvičné jednotě pražské, která byla zanedlouho přejmenována 
na Sokol. Hlavním úkolem nového spolku se stala výchova tělesně i 
duševně zdatného, zdravého, mravně pevného, ochotného k obě-
tem odříkávání, ukázněného a statečného člena  národa. Myšlenky 
se z Prahy šíří rychle i do jiných měst a obcí. V roce 1882 měl Sokol 
již 86jednot. Nás Bzenčany může těšit, že už i my jsme v té době pa-
třili do vzniklé rodiny Sokolů. V zachovalých dokumentech se do-
čítáme o zakladatelích bzeneckého Sokola. Byli to nadšenci, kteří 
pod vedením Jana Rychmana, Sonnevanda, Drahokoupila, Búbe-
ly a jiných ustavili Tělocvičnou-hasičskou jednotu Sokol v Bzenci. 
Na bzenecké poměry nejen té doby to byl velký čin, vždyť i koléb-
ky našeho Sokola stálo tenkrát asi 60 nadšenců. Jak čas šel – stří-
dá se období velkého rozmachu s obdobími slabšími a obdobími, 
kdy byl Sokol úředně zakázán. Těsně před 1. světovou válkou má 
bzenecký Sokol ve svých řadách 100  mužů a 28 žen. Přišla 1. svě-
tová válka a Sokol jako nebezpečný mocnářství je poprvé rozpuš-
těn. Velký rozmach Sokola nastává vznikem Československa. I naše 
jednota zaznamenává silný příliv členstva, přibývá činnosti nejen 
tělocvičné, ale i vzdělávací a kulturní,. Proto ve v roce 1921 zakou-
pen Tělocvičnou jednotou bývalý pivovar a upraven na Sokolovnu, 
která zde stojí a slouží dodnes. Koncem třicátých let má naše jed-
nota více jak 500 členů. V roce 1938 byl uspořádán X. všesokolský 
slet, z Bzence se zúčastnilo sletu v Praze 22 dorostenek a 96 mužů 
a žen. Nad vším se snáší hrozba 2. světové války. Následovala oku-
pace naší republiky hitlerovskými vojsky. Část mladých příslušníků 
Sokola odchází za hranice a vstupuje do zahraničních armád, aby 
bojovali proti nenáviděnému nepříteli. Mnozí bratři a sestry se za-
pojují do odbojových skupin. Přes 12 tisíc činovníků Sokola je za-
tčeno a mnoho z nich skončilo v koncentračních táborech a nacis-
tických vězeních. Věrni ale své sokolské přísaze nezradili. Víc jak pět 
tisíc členů za své vlastenectví zaplatilo životem. Z naší jednoty to 
byla sestra Anděla Šťastná a bratr Antonín Straka. Nemusím zdů-
razňovat, že Sokol byl opět zakázán a majetek zabaven. Po osvo-
bození již 6. května 1945 byla na slavnostní schůzi opět zahájena 
činnost jednoty. V roce 1947 má bzenecký Sokol největší počet čle-
nů ve své 130-ti leté historii – 709. Velké přípravy na XI. všesokol-
ský slet narušil nástup komunistů k moci v únoru 1948. Slet probě-
hl velmi úspěšně, ale již na sletu po průvodě, byli někteří účastníci 
zatčeni. Po návratu ze sletu byli mnozí činovníci z příkazu akčních 
výborů Národní fronty vyloučení z řad Sokola. Začátkem padesá-
tých let je Sokol z moci úřední rozpuštěn potřetí. V roce 1968, kdy 
se poměry částečně uvolnily, došlo v červnu k obnově bzenecké-
ho Sokola. Činnost se znovu zdárně rozjela, ale v roce 1970 na pří-
kaz městského výboru KSČ musela být naše jednota sloučena s TJ 

Slovan a nesměl být používán název Sokol. Vznikla TJ Bzenec a její 
předseda byl navržen a dosazen výborem KSČ. Teprve změny, kte-
ré nastaly koncem roku 1989, způsobily, že Sokol mohl opět vzlét-
nout. V  březnu 1990 byla obnovena činnost bzeneckého Sokola. 
Sokol je zde a má se čile k světu. Dnes je nás v Bzenci 382 členů, 
z toho mládeže do 18 let je 95. Pravda, je nás jen polovina členů 
než v roce 1947, ale dlouhá doba zákazu Sokola se podepsala na 
myšlení lidí. Přerušila se posloupnost, kdy v rodinách se předávalo 
členství v Sokole jako rodinné stříbro z generace na generaci. Ne-
jen rodiče, ale i učitelé všech stupňů škol, působili jako činovníci a 
členové Sokola. Bezplatně, protože být Sokolem to byla čest. Dnes 
pro mnoho lidé tak tomu bohužel není. Myslím si, že i v  součas-
né době jsou myšlenky Sokola – dodržovat mravní zásady, bratr-
ství, kázeň, vytrvalost, lásku k vlasti to, co by naše společnost nejví-
ce potřebovala. A navíc nabízíme všem pohyb a cvičení v přátelské 
atmosféře. Přijďte mezi nás ! Máme mnoho zkušených a obětavých 
cvičitelek, cvičitelů a trenérů. Za dlouholetou historii bzeneckého 
Sokola byla jistě plejáda výborných cvičitelů a činovníků, některé 
jsem nemohl znát, ale některé jsem zažil. Za všechny bych chtěl 
jmenovat ty činovníky, kteří velmi kladně ovlivnili vztah dnešních 
sedmdesátníků a šedesátníků v  tělesné výchově a sportu. Byli to 
dlouholetý náčelník bzeneckého Sokola bratr Václav Vyžďura spo-
lu s manželkou Marií (také dlouholetou náčelnicí) a pedagog Mi-
lan Fabrice. Přál bych naší jednotě, a nejen jí, další takové nástupce.
V závěru bych chtěl poděkovat městu Bzenec za velmi dobrou spo-
lupráci a také všem těm, kteří naši jednotu podporují věcně, fi-
nančně, ale i morálně. Naší oslavenkyni – jednotě – přeji, ať roste 
a vzkvétá a ať již nikdy nedojde k přerušení její činnosti. Z tohoto 
místa chci také poděkovat všem cvičitelkám, cvičitelům, trenérům 
a také všem členům, kteří se podílejí na činnosti naší jednoty. Vám 
všem přeji dobré zdraví a chuť podílet se na dalším rozvoji bzenec-
kého Sokola. Nazdar!

Mgr. Josef Ženata

Slavnostní projev starosty T.J. Sokol Bzenec
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Slavnostní akademie Tělocvičné jednoty Sokol Bzenec se konala 
v sobotu 14.4.2012 v roce dvou významných výročí – 150. výročí 
Sokola pražského a 130. výročí od založení Sokola ve Bzenci.
Akademie se zúčastnili vzácní hosté 
starosta města Bzence p. Pavel Čejka
místostarosta župy Slovácké bratr MUDr. Zdeněk Hlobil
náčelnice župy Slovácké sestra Vladimíra Novotná
náčelník župy Slovácké bratr František Pokorník
starostka T.J. Skalica sestra Věra Miklášová
a další zástupci jednot župy Slovácké a župy Komenského

Rada města Bzence a výbor T.J. Sokol Bzenec při příležitosti  
130. výročí od založení Sokola ve Bzenci udělila bratru panu Břeti-
slavu Kumpánovi „pamětní listinu“ za dlouholetou a obětavou čin-
nost v oblasti tělovýchovy a sportu, výchově mládeže a zásluhy za 
oživení sokolských tradic po roce 1989 v  našem městě. Toto vy-
znamenání slavnostně bratru B. Kumpánovi předal starosta města  
p. Pavel Čejka.
K Sokolu vždy patřil zpěv, proto v úvodu slavnostní akademie vy-
stoupil smíšený pěvecký sbor Jaroslav pod vedením dirigentky  
p. Ludmily Höhnové.
V tělocvičné části akademie vystoupili cvičenci od 2 do 85 let. 
V ukázce aerobiku se pod vedením cvičitelky Marcely Chocholáčo-
vé představily nejmladší cvičenky.
Aerobik mladších žaček vedla sestra Jana Zgažarová.

Působivé cvičení rodičů s dětmi do 3 let připravila sestra Jiřina 
Jurasová.
Veselé a hravé cvičení dětí od 3 let vedla sestra Michaela Kusá-
ková.
Sourozenci Alice a Filip Jakšovi obohatili akademii ukázkami cvi-
čení z moderní gymnastiky. Alice má řadu medailových úspěchů 
na krajské úrovni a 8. místo na mistrovství ČR v Brně.
K naší jednotě patří i skupina historického šermu Memento mori 
z Uherského Ostrohu, která v letošním roce slaví 20. výročí své-
ho trvání. Statní hoši předvedli ukázku svého bojového umění.
Na 15. všesokolský slet (5. – 6. července 2012) skladbu pro ženy  
a seniorky „Česká suita“ na hudbu Antonína Dvořáka nacvičuje 
ve Bzenci 16 žen pod vedením sestry Anny Ženatcové. Uprave-
nou verzi pro pódium předvedlo 9 bzeneckých cvičenek.
Akademii zakončila ukázka sletové skladby pro seniorky a senio-
ry věrné gardy. Skladbu pod názvem „Jen pro ten dnešní den“ – 
směs melodií z českých filmů předvedlo 18 cvičenců z Veselí nad 
Moravou, Uherského Ostrohu a Bzence. 
Po závěrečné, společně zazpívané sokolské písni „Spěj-
me dál“ od Františka Kmocha byli všichni – hosté, účinkující  
i diváci – pozváni na občerství a posezení u cimbálu.

Akademie byla nejen vzpomínkou na úctyhodné výročí, ale i do-
kladem, že Sokol ve Bzenci stále žije a cvičí.
Mgr. Jana Kuchařová

AKADEMIE T.J. SOKOL BZENEC



Miniklubík – TJ Sokol Bzenec pozval 13.5. všechny milovnice a mi-
lovníky pohádek na Bzenecký zámek, kde se konal už druhý Zá-
mecký ples pro princezny a rytíře. 
Moderátor, DJ Simens, představil postupně a jmenovitě králi a krá-
lovně všechny princezny, prince i rytíře, podle dvorské etikety se 
hosté poklonili královskému páru. Královna všechny přivítala, po-
přála krásnou zábavu a jako poděkování za pozvání na zámek za-
zpívaly urozené dvojici princezny Terezka a Michalka Uherkovy. 
Moderátor pronesl přání k svátku všem maminkám a po slavnost-
ním přípitku se všichni rytíři, princezny i jejich dospělý doprovod 
přesunuli do zámecké zahrady, kde dostali prostor 4 slovutní rytíři, 
kteří přišli svým mladým kolegům ukázat něco ze svého umění, ti 
odvážní si dokonce mohli meč a přilbu vypůjčit. 
A pak už všichni začali plnit záludné úkoly, aby získali osvědčení o 
tom, že mohou používat titul princezna či rytíř, která převzali z ru-
kou rytířů a královny.
V jedné z komnat si mohly princezny vyrobit originální prstýnek s 
princeznou Verunkou. Této příležitosti využili i princové a rytíři a 
hned měli originální dárek pro maminku. 
 Diskotéka s DJ Simensem rozhýbala všechny přítomné a nau-
čili se i tanec princezen. Pak už se začala rozdávat opravdu bo-
hatá tombola a ples se pomalu chýlil ke konci. Rekord z  roku 
2009, kdy ve Svitávce napočítali 155 princezen, se sice překo-
nat nepodařilo, nás bylo jen 94, ale i tak se všichni úžasně bavili. 

Čarodějnice 2012
Jako každý rok  jsme se 30.dubna sešli, abychom vyšplhali na Sta-
rý hrad a tam zapálili vatru. Letos byl tento úkol ztížen velkým hor-
kem a taky celorepublikovým zákazem  rozdělávat otevřené ohně. 
Po dvou letech, kdy pršelo, jsme se opravdu těšili, jen soutěže na 
náměstí jsme omezili na minimum, aby náhodou nějakou kolegy-
ni čarodějnici, či kolegu čaroděje nepostihl po urputné honičce in-
farkt. Vyrobili jsme si alespoň čarodějné prsteny, které nám pak 
na starém hradě pomáhaly při hledání pokladu. Naši starou, lehce 
dřevěnou čarodějnici jsme nakonec podpálili, ale na menším ohni, 
než jsme zvyklí, poklad jsme také objevili a špekáčky chutnaly ob-
zvlášť skvěle. 
Irena Koukalová Uličná

MINIKLUBÍK T.J. Sokol Bzenec

Bzenecký zpravodaj. Vydává město Bzenec (nám. Svobody 73, 696 81 Bzenec, tel.: 518 384 811-13, fax: 518 384 817, e-mail: mek.bzenec@tiscali.cz, 
e-mail města: podatelna@bzenec.cz), odpovědná redaktorka: Jitka Navrátilová, povoleno a registrováno pod číslem MK ČR E 12425, 

vydáno nákladem 1.700 ks, grafickou úpravu a tisk zajišťuje reklamní agentura Arthos, uzávěrka příštího čísla je 20. srpna 2012.

Na závěr ještě předvedla svoji sestavu šikovná gymnastka Ka-
milka Podráská a s přáním, abychom se sešli na zámku i příští 
rok v tak hojném počtu, jsme se rozloučili. 
Jsme nesmírně vděční našim milým sponzorům, bez jejichž po-
moci by se akce nemohla vůbec uskutečnit. Díky nim mohlo 
být opět vstupné dobrovolné a v tombole všechny losy výher-
ní.
Pořadatelé by jim chtěli velmi poděkovat, moc si této pomo-
ci vážíme. Dovolujeme si jmenovitě poděkovat firmám: stavby 
JURAS, řeznictví KUSÁK, vodo-topo-plyn RADMIL, autodopra-
va LAGA, Hospůdka U lokálky, papírnictví PAJA, Zelená lékárna, 
květinářství LÍSTEK, mamka s taťkou s.r.o., manželům Kozump-
líkovým, paní Horákové a za sladké dárky do tomboly Milušce 
Uherkové a Vlastě Hajátkové . 
V neposlední řadě musíme poděkovat všem, kdo při této akci 
pomohli, Zdence Lužové,Verunce Kantorákové, Barunce Nevři-
vé, Sylvě Novákové Uličné, Kačce  Kmínkové, Ondrovi Čmelíko-
vi, Jirkovi Rolníkovi, Peťovi Jandáskovi, paní Nevřivé a Kucha-
řové,  sestrám ze Sokola, Peťovi Nejezchlebovi a samozřejmě 
manželům Jurasovým, protože tak úžasný, krásný a milý králov-
ský pár nemají ani na Pražském hradě.
Také děkujeme všem návštěvníkům a těšíme se na další akce. 

Irena Koukalová-Uličná

Jarní dílničky
30.3. pořádal Miniklubík pro šikovné děti a jejich tvořivé rodi-
če Jarní dílničku. Vyráběli jsme jarní a velikonoční dekorace a 
také dárečky pro maminky ke dni matek. Nově jsme se nauči-
li vyrábět šperky z křišťálové pryskyřice, korálkové zápichy do 
květináčů, labutě z peří  a motýly ze třpytivé folie. I ti nejmenší 
zvládli vymalovat velikonoční sádrový odlitek perleťovými bar-
vami a také vytvořit marcipánový košíček s vajíčky, či papírové-
ho ptáčka. Trochu víc zručnosti bylo potřeba u vajíček z poly-
styrenu, ozdobných kolíčků a ubrouskových obrázků, ale ma-
minky se s chutí zapojily a tak všichni odcházeli s krásnými de-
koracemi. 
Hned další den, přímo na apríla, se konal další z řady kurzů zdobe-
ní perníčků pro dospělé, tentokrát s tématem pantoflíček. Lek-
torka paní Hajátková opět všem dokázala, že pod skvělým vede-
ním a s kvalitním materiálem se dílo podaří opravdu každému. 
Další dílničky, jak pro děti, tak kurz pro dospělé, plánujeme na 
předvánoční období.
Irena Koukalová Uličná 


